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Vážení spoluobčané,
měsíc březen je ve 

znamení prvního jar-
ního dne, kdy se pro-
bouzí příroda a trávíme 
příjemné chvíle mimo 
domov. Kalendář na 
webových stránkách naší obce se krásně plní 
kulturními, sportovními a společenskými ak-
cemi, doufáme, že pro Vás bude užitečným 
nástrojem k přemýšlení, co podniknout.

Máme za sebou několik měsíců našeho 
působení ve vedení obce a někdy se cítíme 
jako po dlouhé a pošmourné zimě. Nikdo 
z nás nečekal a ani nepočítal, že se pouští-
me do snadného úkolu. Nikdo z náš neče-
kal, že se výsledky dostaví rychle. Narážíme 
na chybějící ucelenou vizi a velkou nepři-
pravenost projektů. Narážíme na dlouho, 
opravdu dlouho trvající procesy dalších 
institucí. I když se snažíme věci postrko-
vat, stejně nám někdy přijde líto, když ne-
dokážeme dostatečně rychle pomoci se 
záležitostmi, které nás všechny trápí.

S ohledem na náročné roky, které jsou 
před námi a také s ohledem na uplynulé mě-
síce, bych chtěl všem připomenout, že nej-
důležitější je umět respektovat názor 
druhých. Někdy mi přijde, že se necháváme 
zbytečně unášet emocemi a silně prožíváme 
vlastní přesvědčení na úkor mezilidských 
vztahů jak v rodině, tak mezi přáteli. Prosím 
mějte na paměti, že rodinu, přátele a vaše 
okolí stojí za to respektovat, byť mohou mít 
jiný názor.

Teď k blízké budoucnosti: nepěkná čísla 
v rámci akutních potřeb v obci nás nutí udělat 
několik těžkých a nepopulárních rozhodnutí. 
Bohužel se na Holubice všude poukazuje 

jako na opakující se odstrašující příklad „roz-
volněného“ územního plánu – přísnější re-
gulativa pro novou výstavbu jsou tedy 
nasnadě. Chybějící kapacity ve školství, 
v řádu měsíců nedostačující kapacity nedáv-
no zkolaudované čistírny odpadních vod 
a extrémně velké množství již v minulosti 
povolených a postupně probíhajících staveb, 
které budou tvořit v krátké době nárůst o dal-
ších 200 bytových jednotek v našem katastru, 
nám klid do budoucna nepřidávají. Stejně tak 
lehký průmysl u nás i nadále ožívá díky dobré 
lokalitě a již v minulosti povolených záměrů. 
Není možné v jednom článku obsáhnout 
všechny detaily a také vás nechceme vystrašit.

Protože nás toho v letošním roce ještě 
čeká opravdu hodně, bude další vydání Ho-
lubického zpravodaje zaměřené převážně 
na problematiku Holubic, kde budeme blí-
že a podrobněji informovat o záměrech 
obce, návaznostech na problémy s chybějící 
infrastrukturou a o velkém množství zpra-
cované povinné agendy, která je daleko za 
možnostmi aktuálního personálního obsa-
zení našeho úřadu a nemá v historii obdoby. 
Díky píli pracovníků obce a obrovské smy-
sluplné pomoci zastupitelů, komisí a výbo-
rů to zvládáme a stojí za to vyslovit jim 
velký dík za příkladnou práci, bohužel na 
úkor jejich veškerého volného času. Berou 
každý případ individuálně a hledají nejlepší 
cestu pro další směřování obce. Také díky 
všem podnětům, které nám chodí přímo 
z řad Vás občanů, jsme schopni energii za-
měřit tam, kde je potřebná nejvíce.

Přeji Vám všem krásný požitek z letošního jara!
Jiří Horňák, starosta

SLOVO STAROSTY
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Ze 6. zasedání Zastupitelstva Obce 
Holubice, konaného dne 15. prosince 2022

Zastupitelstvo schvaluje:
• Odměny neuvolněným funkcionářům – 

předsedům výborů a komisí od 1. 1. 2023 ve 
výši 100 % dle platných směrnic, a to 
3 611 Kč podle nařízení vlády č. 318/2017 Sb.

• Obecně závaznou vyhlášku č. 1/2023 
o místním poplatku za provoz systému 
shromažďování, sběru, přepravy, třídění, 
využívání a odstraňování komunálních od-
padů, poplatek bude 650 Kč na osobu a rok.

• Obecně závaznou vyhlášku č. 2/2023 
o místním poplatku ze psů. Poplatek za 
psa bude 200 Kč. Od poplatku je osvobo-
zen držitel psa, kterým je osoba nevidomá 
a osoba, která je držitelem průkazu ZTP, 
nebo ZTP/P.

• Odložení projednání Obecně závazné vy-
hlášky obce Holubice č. 3/2023 o místním 
poplatku za užívání veřejného prostranství.

• Směrnici č. 2/2023 o poplatcích v obci 
Holubice pro rok 2023.

• Směrnici č. 1/2023 o poskytování darů 
a příspěvků.

• Rozpočet ZŠ a MŠ Holubice na rok 2023.
• Střednědobý výhled rozpočtu ZŠ a MŠ 

Holubice.
• Rozpočet obce Holubice na rok 2023.
• Cenovou nabídku sdruženého odběru 

energií (plynu a elektřiny) od společnosti 
LAMA energy, a. s. pro rok 2023.

• Přílohu č. 1 a Přílohu č. 2 ke Smlouvě 
o sběru, přepravě a odstraňování odpadu 
se společností AVE CZ odpadové hospo-
dářství, s. r. o.

• Pravidla pro udělování pamětních medai-
lí Obce Holubice.

• Stočné na rok 2023 ve výši 51 Kč vč. 
DPH za 1 m3.

• Dodatek č. 3 ke Smlouvě č. SPP/035/2019 
o zajištění provozu a pachtu vodohospo-
dářského zařízení. Předmětem Dodatku je 
výše pachtovného 42 549 Kč ročně a cena 
vodného ve výši 48,52 Kč bez DPH.

• Plán inventarizace a složení inventarizač-
ních komisí.

• Audit vnitřního kontrolního systému od 
společnosti DYNATECH.

• Zmocnění pana Jiřího Horňáka pro jedná-
ní s Odborem územního plánování Slav-
kov jako osoby pověřené k jednání za obec 
ohledně nového územního plánu obce.

• Pověření pana starosty pro jednání se 
společností Rakovec, a. s. o možnosti ná-
kupu několika nemovitostí, např. budovy 
areálu zemědělského družstva, tzv. Pan-
skou stodolu a polnosti, které jsou zají-
mavé pro využití obcí.

• Odvolání člena kontrolního výboru pana 
Petra Hanáka.

• Udělení pamětní medaile panu Arnoštu 
Šmerdovi a panu Bohuslavu Adámkovi 
nejst. za reprezentaci naší obce v oblasti 
kulturní, společenské a sportovní.
Zastupitelstvo neschvaluje:

• Dodatek č. 3 ke smlouvě mezi Obcí 
Holubice a společností Atelier 99. Spo-
lečnost ATELIER 99, s. r. o., zpracova-
tel projektové dokumentace nové ZŠ, 
požádala obec o finanční plnění. Dle 
smlouvy má proběhnout úhrada až po 
podání žádostí na úřady. Zastupitelé se 
shodli, že plnění finančních závazků 
bude probíhat podle smlouvy, tedy až 
budou žádosti podány na úřad.

INFORMACE Z OBECNÍHO ÚŘADU
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Různé:
• Při zpracování nového územního plánu 

obce byly na obec podány požadavky od 
majitelů pozemků v Holubicích o zapra-
cování změny využití jejich pozemků do 
nového územního plánu. Některé poža-
davky byly dodány po termínu, nemo-
hou být proto zapracovány do nového 
územního plánu.

• Pan Marcoň přednesl zprávu finančního 
výboru, navrhuje rozdělit obecní finanč-
ní prostředky alespoň do dvou bank.

• Pan Hochman požádal, aby byly zápisy 
z jednání výborů a komisí k dispozici za-
stupitelům. Pan Marcoň požaduje zve-
řejňovat všechny smlouvy a projekty na 
webových stránkách obce.

• Paní Hradečná podala podnět k bezpeč-
nosti v obci, jedná se o křižovatku v Cu-
rdíku s odbočkou na Slavkov.

• Paní Effenbergerová se zeptala, zda by 
k bytovým domům nemohla být opět 
umístěna dopravní značka Zóna 30.

Ze 7. zasedání Zastupitelstva Obce 
Holubice, konaného dne 22. prosince 2022

Zastupitelstvo schvaluje:
• Střednědobý výhled rozpočtu obce Holu-

bice na roky 2024 až 2025.
• Odložení projednání výzvy veřejné zakáz-

ky cenové nabídky na zpracování projekto-
vé dokumentace stavby s názvem „Zvýšení 
kapacity stávající MŠ a ZŠ Holubice.“

• Rozpočtové opatření č. 4/2022.
Různé:

• Pan Švábenský se zeptal, proč byl pan Petr 
Hanák odvolán z kontrolního výboru. 
Paní Hradečná odpověděla, že impulsem 
bylo jeho odstoupení ze zastupitelstva, 
jeho naprostá nečinnost od ustavující-
ho zastupitelstva i v kontrolním výboru. 

Důvodem byla také špatná komunikace 
pana Hanáka s dotčenými orgány a se 
sousedy při projektování podkrovní ná-
stavby na staré škole a při projektování 
nové školy.

Z 1. zasedání Zastupitelstva Obce 
Holubice, konaného dne 4. ledna 2023

Zastupitelstvo schvaluje:
• Vyvěšení výzvy k podání cenové nabídky na 

zpracování projektové dokumentace stavby 
s názvem „Zvýšení kapacity stávající ZŠ Ho-
lubice“. Vedení obce hledá cestu, jak zajistit 
nedostatečnou kapacitu Základní školy Ho-
lubice. Jedno z řešení zvýšení kapacity ZŠ je 
v objektu stávající mateřské školy, kde jsou 
dvě třídy mateřské školy. Cílem je tyto dvě 
třídy přepažit a zbudovat čtyři třídy základní 
školy s dostatečnou kapacitou pro kabinety, 
zázemí, šatny apod.

• Pověření pana starosty ke zjištění stavu plá-
nované čtyřproudové komunikace I/50.
Různé:

• Pan starosta informoval o možnosti proná-
jmu místnosti v budově obecního úřadu 
na služby manikúry.

• Pan Hradečný se zeptal na stav směny po-
zemků se společností Rakovec, a. s. Pan 
starosta odpověděl, že pacht na „Sušilky“ je 
vyvázán. U „Panské stodoly“ Rakovec, a. s. 
souhlasí s prodejem a směna parcely smě-
rem na Velešovice je v řešení.

• Pan Mazel se zeptal, z jakého důvodu 
byly změněny dopravní značky na nové 
cestě do Velešovic. Pan starosta řekl, že 
obec nedostala žádné informace.

• Paní Hradečná se zeptala, zda bylo za-
dáno posouzení na mikroorganizmy 
u ČOV.

• Pan Marcoň požádal, aby kontrolní vý-
bor prošel zápisy zastupitelstva za rok 
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2022 a zjistil, zda jsou všechny úkoly 
splněny.

• Paní Hradečná si myslí, že by bylo vhod-
né nechat posoudit plnění nájmu obec-
ního pozemku pod domem č. p. 74. Paní 
Marinčová k tomu řekla, že znaleckým 
posudkem byla loni cena za pronájem po-
zemku vyčíslena na 87 000 Kč ročně.

• Pan Mazel se zeptal, v jaké fázi je projekt 
nové školy. Pan starosta odpověděl, že se 
čeká na nová vyjádření dotčených orgánů 
z důvodu změny projektu.

• Pan Arnošt Šmerda řekl, že v obci na 
frekventovaných místech chybí přecho-
dy, hlavně u samoobsluhy a na křižo-
vatce k Anvete. Pan starosta odpověděl, 
že přechody nebo dopraví značky musí 
z hlediska bezpečnosti schválit dopravní 
inspektorát a rozmístění přechodů a zna-
ček je na základě doporučení z pasportů.

Ze 2. zasedání Zastupitelstva Obce 
Holubice, konaného dne 26. ledna 2023

Zastupitelstvo schvaluje:
• Smlouvu o zřízení věcného břemene mezi 

Obcí Holubice a společností EG.D, a. s. za 
jednorázovou úhradu 1 000 Kč bez DPH. 
Jedná se o kabelové vedení NN v pozem-
ku obce parc. č. 585/75 k. ú. Holubice.

• Zhotovitele projektové dokumentace 
„Zvýšení kapacity stávající ZŠ Holubice“ 
Ing. arch. Zdeňka Gottwalda za cenu 
298 000 Kč vč. DPH. Jedná se o rozdělení 
dvou tříd MŠ na čtyři třídy ZŠ s potřeb-
ným zázemím.

• Navýšení odměn předsedům výborů 
a komisí dle nařízení vlády č. 318/2017 Sb. 
v pozdějším znění a to od 1. 2. 2023 ve 
výši 100 % - 3972 Kč.

• Posouzení finanční nárokovosti využívání 
pozemků p. č. 303/1 a p. č. 304. Pozemek 

pod domem a přilehlá zahrada je ve vlastnic-
tví obce Holubice. Majitelka nemovitosti 
nemá k obci žádné plnění za užívání po-
zemků. Panem starostou oslovený odhadce 
udělá znalecký posudek ceny nemovitosti 
a pozemků a v odhadu bude stanovena také 
cena za pronájem pozemků.

• Dodatek č. 4 ke Smlouvě o nakládání 
s nebezpečnými a ostatními složkami ko-
munálního odpadu a elektrozařízením 
číslo 17030132 mezi Obcí Holubice 
a společností Respono, a. s.

• Pověření starosty pro aktualizaci strategic-
kého rámce MAP pro všechny záměry 
v oblasti školství.
Zastupitelstvo neschvaluje:

• Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení 
věcného břemene číslo SOSB/
HOL/10001/2023 na uložení komuni-
kační sítě v pozemku obce parcela KN 
1266 k. ú. Holubice.

• Prodej dvou částí obecního pozemku 
p. č. 254/1. Jedná se o místní komunikaci 
před domem v lokalitě Pod Bahny, kde si 
stavebník na části komunikace zřídil dvě 
parkovací stání a na protější straně přístu-
povou podestu k domu. Po dohodě se za-
stupiteli vedení obce zajistí odstranění 
stavby na pozemku obce.
Různé:

• Na prosincovém zastupitelstvu paní mís-
tostarostka požádala zastupitele o schválení 
Pravidel pro udělování pamětních medai-
lí. Na základě schválení těchto pravidel 
byla navržena a udělena pamětní medaile 
panu Arnoštu Šmerdovi za celoživotní 
reprezentaci obce v oblasti sportu a panu 
Bohuslavovi Adámkovi nejstaršímu za 
reprezentaci naší obce v oblasti kulturní, 
společenské a sportovní. Panu Šmerdovi 
byla medaile slavnostně předána na tomto 
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zasedání, panu Adámkovi bude ze zdra-
votních důvodů medaile předána na dal-
ším zastupitelstvu.

• Pan Krejčí přednesl zprávu kontrolního 
výboru.

• Pan Marcoň přednesl zprávu finančního 
výboru. Doporučuje vedení obce vypsat 
výběrové řízení na svoz odpadů. Byly také 
projednány stavy na účtech obce, finanční 
výbor doporučuje využít u dvou různých 
bank tři termínované vklady a částky na 
termínovaných vkladech rozdělit. Dále 
finanční výbor doporučuje více využívat 
dotační tituly.

• Pan starosta informoval o stavu žádosti 
o dotaci na novou ZŠ a stavu vyřizování 
stavebního povolení na novou ZŠ.

• Pan starosta podal informace o stropu 
bezpečného zadlužení obce.

• Ohledně půdní nástavby na ZŠ bylo za-
dáno statické posouzení budovy ZŠ.

• Pan Marcoň seznámil přítomné s mož-
nostmi řešení problematiky nedostatečné 
kapacity mateřské školky a základní školy 
v Holubicích.

Ze 3. zasedání Zastupitelstva Obce 
Holubice, konaného dne 2. března 2023

Zastupitelstvo schvaluje:
• Smlouvu č.: PR-001030077331/001-PROS 

o smlouvě budoucí o zřízení věcného bře-
mene mezi obcí Holubice a společností 
EG.D, a. s. v pozemku obce p. č. 230/1 
a 254/1 na umístění přípojky NN.

• Smlouvu o smlouvě budoucí o zřízení věc-
ného břemene mezi obcí Holubice a společ-
ností Nej. cz, s. r. o. na pozemku obce KN 
1266 na inženýrské sítě. Věcné břemeno 
bude zřízeno za jednorázovou úplatu ve výši 
50 Kč za 1 m délky podzemního komunikač-
ního vedení, včetně jeho ochranného pásma.

• Smlouvu o zřízení věcného břemene mezi 
Českomoravským cementem, a.s, Obcí 
Holubice a společností Mirror Develop-
ment, s. r. o. na splaškovou a dešťovou kana-
lizaci v pozemku p. č. 580/9 v k. ú. Holubice 
v majetku Českomoravského cementu, a. s. 
Věcné břemeno bylo sjednáno za jednorá-
zovou úplatu ve výši 7 000 Kč + DPH, kte-
rou uhradí Mirror Development, s. r. o.

• Dodatek č. 3 ke Smlouvě o nakládání s od-
pady a přepravě odpadů č. S201600227 
mezi Obcí Holubice a firmou FCC Česká 
republika, s. r. o. Týká se navýšení ceny za 
vývoz odpadů z čistírny odpadních vod.

• Pana Jiřího Horňáka jako zástupce a paní 
Ilonu Marinčovou jako náhradníka k zastu-
pování obce Holubice na valných hroma-
dách společnosti Vodovody a kanalizace 
Vyškov, a. s., IČ 49454587, konaných v prů-
běhu roku 2023.

• Program rozvoje obce Holubice s plat-
ností do konce roku 2023. Program roz-
voje obce nekoresponduje se skutečností, 
je zde uvedeno, že obec má dostatečnou 
kapacitu ZŠ i MŠ, pokud by obec žádala 
dotace ohledně školství, tak na ně nedo-
sáhne. Nový Program rozvoje obce bude 
zpracovávat ŽLaP.

• Pověření pana Petra Marconě k jednání 
s úřady ve věcí dotací pro obec Holubice.

• Rozpočtové opatření č. 1/2023.
• Smlouvu o zřízení věcného břemene č.: 

PR-014330071507/001-ADS mezi Obcí 
Holubice a společností EG.D, a. s. Týká se 
kabelového vedení NN a pojistkové skříně 
v pozemku p. č. 1818/1 a p. č. 886/89 v ma-
jetku obce. Jednorázová náhrada za zřízení 
věcného břemene se sjednává ve výši 
1 300 Kč + DPH.

• Směrnici č. 3/2023 pro zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu. Směrnice se 
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uplatní a použije a) při zadávání veřejných 
zakázek malého rozsahu, b) při zadávání 
veřejných zakázek vyjmutých z působnosti 
o zadávání veřejných zakázek.

• Záměr zvýšení kapacity MŠ. Obec má pro-
blém s kapacitou mateřské školy, vzhledem 
k masivní výstavbě v obci je předpoklad, že 
počet dětí do MŠ bude přibývat.

• Příkazní smlouvu mezi Obcí Holubice 
a JUDr. Ing. Radkem Jurčíkem PhD., 
která stanovuje podmínky, za kterých 
bude tento právník poskytovat služby 
související s uveřejněním a postupem při 
zadávání veřejné zakázky s názvem „No-
vostavba mateřské školy“. Veřejná zakázka 
bude zadána v jednacím řízení bez uveřej-
nění v nadlimitním režimu. Sjednaná 
cena za činnosti, uvedené ve smlouvě, je 
ve výši 98 000 Kč bez DPH.

• Investiční záměr „Nástavba a stavební 
úpravy ZŠ Holubice“ podávaný do výzvy 
VPS 232-1-2023 Ministerstva financí 
ČR. Na tento investiční záměr by obec 
mohla podat žádost o dotaci až do výše 
20 mil. Kč.
Zastupitelstvo neschvaluje:

• Změny v projektu „Nová škola Holubice 
vč. infrastruktury“. V upraveném projek-
tu je kvůli dodržení třicetimetrového 
ochranného pásma železniční vlečky jed-
na budova zmenšena o dvě třídy, jsou 
změněna místa parkovacích stání, byly 
omezeny venkovní prostory pro pohyb 
dětí a hřiště bylo přesunuto mezi budovy. 
Pan starosta řekl, že je na zvážení, zda 
schválit upravený projekt a podání žádos-
ti o stavební povolení, nebo hledat řešení, 
jakým způsobem se bude dál jednat 
a Atelierem, aby se našlo schůdné řešení. 
Pan Marcoň přednesl možnosti řešení 
projektu nové základní školy. Jedno řešení 

je souhlasit s upraveným projektem, kdy 
Atelier 99 předá projektovou dokumenta-
ci na stavební úřad a bude vydáno stavební 
povolení. Po vydání stavebního povolení 
obec uhradí cca 16 mil Kč vč. DPH za 
projektování a následně cca 6 mil Kč za 
prováděcí dokumentaci. Druhá možnost 
je odmítnout převzetí upravené doku-
mentace z důvodu, že projekt neodpoví-
dá zhotovené studii a trvat na původní 
verzi. Třetí návrh upozorňuje na skuteč-
nost, že Atelier 99 pracoval s pozemkem 
o výměře 7 000 m2. Kvůli nerespektování 
ochranného pásma vlečky je v upraveném 
projektu plocha zmenšena cca o 2 000 m2 
prostoru, který mohl být účelně využitý 
pro potřeby školy. Z těchto důvodů by 
mohlo dojít ke kompromisnímu řešení, 
např., že by Atelier 99 poskytl slevu za 
zpracování projektové dokumentace. Pan 
Marcoň řekl, že není vhodné upravený 
projekt převzít a trvá na tom, aby Atelier 
99 dodržel architektonickou studii. Paní 
Marinčová řekla, že ve smlouvě je uvede-
no, že si Obec a Atelier 99 budou předá-
vat informace, které se týkají projektu. 
Bohužel došlo k pochybení ze strany 
obce, nebylo sděleno Atelieru 99, že ce-
mentárna již v roce 2019 avizovala obci 
žádost, ze které plyne požadavek na za-
kreslení třicetimetrového ochranného 
pásma daného zákonem do ÚP Holubi-
ce. Paní Hradečná podotkla, že Atelier 99 
si skutečnosti o ochranném pásmu vleč-
ky měl zjistit. Pan Hochman se přiklání 
k navržené variantě č. 3, požádat o slevu 
za zpracování projektové dokumentace. 
Zastupitelé pověřují pana starostu k jed-
nání s Atelierem 99 ohledně možnosti 
slevy z ceny projektové dokumentace.

• Finanční příspěvek ve výši 50 000 Kč pro 
hokejový klub HC Tygři Moutnice.
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CO JE V OBCI NOVÉHO

• Navýšení počtu zastupitelů pro další voleb-
ní období na 15 členů.
Různé:

• Panu Bohuslavu Adámkovi nejst. byla 
slavnostně předána pamětní medaile za 
celoživotní reprezentaci obce v oblasti 
v oblasti kulturní, společenské a sportovní.

• Výroční zpráva za rok 2022 o činnosti obce 
Holubice v oblasti poskytování informací 
dle zákona 106/1999 Sb., o svobodném 
přístupu k informacím byla zveřejněna na 
úřední desce obce Holubice.

• Pan starosta požádá o navýšení kapacity 
základní školy.

• Pan Petr Marcoň přednesl zprávu fi-
nančního výboru. Kontrola proběhla 
27. 2. 2023. Finanční výbor doporučuje 
zastupitelům vypovědět smlouvu spo-
lečnosti AVE, a. s. a zvážit buď vypsá-
ní výběrového řízení na společnost pro 
svoz odpadů, nebo jako akcionáři využít 
přímé spolupráce s Responem.
Finanční výbor zkontroloval příjmy 
a výdaje od počátku roku 2023, zkon-
troloval výdaje sportovní haly, řešil da-
ňové příjmy dle počtu obyvatel, dále se 
zabýval finanční analýzou pana Luďka 
Tesaře, který mimo jiné doporučuje 
zvýšit koeficient daně z nemovitosti. 
Byla provedena veřejnosprávní kontrola 
v ZŠ a MŠ.

• Pan Petr Marcoň přednesl demografic-
ký vývoj a problematiku školství v Ho-
lubicích. V obci Holubice bylo 1754 
obyvatel ke dni 24. 1. 2023. V roce 2034 
je předpoklad 2330 obyvatel. Současný 
stav školství v obci je krizový. V obci 
jsou aktuálně tři třídy MŠ s maximální 
kapacitou 84 dětí. ZŠ má aktuálně pět 
tříd. Požadovaný počet tříd ve školním 
roce 2023/2024 je šest tříd ZŠ a až pět 
tříd MŠ. V současné době obec vlastní 
pouze dvě třídy MŠ, třetí je v pronájmu 
v bytovém domě na dobu určitou. Pan 
Marcoň seznámil přítomné s možnost-
mi řešení navýšení kapacity jak MŠ, tak 
ZŠ i s problematikou financování.

• Paní Hradečná sdělila občanům, že 
navýšení kapacity ZŠ do termínu zápi-
su dětí do prvního ročníku školy, není 
možné zvládnout z důvodu lhůt z mi-
nisterstva. Bude tedy přijato 24 dětí, ale 
je přesvědčena, že do 1. září bude schvá-
leno navýšení kapacity a budou přijaty 
i zbývající děti.

• Pan Bohuslav Adámek poděkoval zastu-
pitelům za udělení Pamětní medaile.

redakčně upravila Ilona Marinčová

• Po obci bude na některé odpadové 
koše upevněno jedenáct držáků se sáč-
ky na psí exkrementy. Mapku s vyzna-
čenými místy, kde budou koše s držáky 
rozmístěny, naleznete na webových 
stránkách obce.

• V sále kulturního střediska proběhne 
výměna desek stolů za nové.

• Na hřišti Tělovýchovné jednoty Ho-
lubice provedla odborná arboristická 
firma bezpečnostní a zdravotní prořez 
stromů.

• Prořez stromů byl také proveden v ně-
kolika lokalitách v katastru obce, pro-
běhla také jarní úprava zeleně.
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Udělení pamětních plaket

V prosinci jsem navrhla vyznamenat 
dvě významné osobnosti Holubic, pana 
Arnošta Šmerdu a pana Bohuslava Adám-
ka nejst. Pamětní plaketa se ve formě 
daru uděluje jako projev úcty a uznání. 
Uděluje se osobám, které se zvlášť zaslou-
žily o rozvoj, propagaci a šíření dobrého 
jména obce Holubice ve všech sférách 
společenského, kulturního a sportovního 
života a jejichž dosavadní život je silně 
spjat s obcí a její historií.

Pan Arnošt Šmerda vzorně reprezen-
tuje naši obec v oblasti sportu, kde vý-
znamně vynikl svou činností jako aktivní 
sportovec, hrál hokej, volejbal a fotbal. 
Doposud působí jako neúnavný a veleú-
spěšný trenér volejbalu, přivedl ke spor-
tu a vychoval mnoho výborných hráčů. 
Padesát let byl předsedou Tělovýchovné 
jednoty Holubice. Zvlášť se tak zasloužil 
o rozvoj sportu a posílení a šíření dobrého 
jména Holubic. Dlouhá léta úspěšně pů-
sobil ve prospěch obce a jejího veřejného 
života, udělení pamětní plakety tak bude 
nejvyšším projevem našeho uznání a úcty 

i vzhledem k tomu, že v loňském roce 
oslavil významné životní jubileum 80 let.

Pan Bohuslav Adámek nejst. vzorně 
reprezentuje naši obec v oblasti kulturní, 
společenské a sportovní, kde významně 
vyniká svou činností – jako aktivní člen 
a činovník Projektu Austerlitz Slavkov-
ské bojiště a čety rakouských granátníků 
Kaiser, je také předním členem Brněn-
ského střeleckého sboru. Několik let 
spolupracuje s Charitou Rajhrad, kdy 
v Holubicích organizuje Tříkrálovou 
sbírku. Byl také dlouholetým členem 
výboru Tělovýchovné jednoty Holubice 
a doposud pomáhá s organizací sportov-
ních akcí. Zvlášť se tak zasloužil o po-
sílení a šíření dobrého jména Holubic. 
Dlouhá léta úspěšně působí ve prospěch 
obce a jejího veřejného života, udělení 
pamětní plakety tak bude nejvyšším pro-
jevem našeho uznání a úcty i vzhledem 
k tomu, že v loňském roce oslavil vý-
znamné životní jubileum 85 let.

Ilona Marinčová, místostarostka

Předávání pamětní plakety panu Předávání pamětní plakety panu 
Arnoštu ŠmerdoviArnoštu Šmerdovi

Předávání pamětní plakety panu Předávání pamětní plakety panu 
Bohuslavu AdámkoviBohuslavu Adámkovi
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Výsledky prezidentských voleb

Pan Petr Pavel jako budoucí prezi-
dent získal ve druhém kole v Holubicích 
28. ledna podporu 67,22 %. Svůj hlas mu 
odevzdalo 605 oprávněných voličů, kteří 
se dostavili do volební místnosti. Volební 
účast představovala 77,87 %. Protikandi-
dáta Andreje Babiše podpořilo 32,78 % 
občanů Holubic – tedy 295 voličů. 

Holubice tak podpořily Petra Pavla vý-
razně více, než zbytek republiky. Konečné 
výsledky 2. kola voleb znamenaly pro Petra 
Pavla vítězství s 58,32 procenty hlasů. 

Děkujeme všem členům volební komi-
se, kteří se podíleli na hladkém průběhu 
v prvním i druhém kole.

Ilona Marinčová, místostarostka

Oblastní charita Rajhrad díky rekordnímu výtěžku z Tříkrálové sbírky zajistí více 
pomoci a péče potřebným

Tříkrálová sbírka je krásná a dlouholetá tradice. Jejím posláním a výjimečností je 
přinést osobně do každé domácnosti přání radosti, zdraví a požehnání. Při té příležitosti 
probíhá sbírka, jejímž prostřednictvím mohou dárci přispět na pomoc lidem v nouzi.

Tříkrálová sbírka je tak rovněž svátkem solidarity. Zprostředkovává mezigenerační 
setkávání a pocit sounáležitosti, to je jejím nejsilnějším poselstvím. Pro koledníky i dárce 
představuje unikátní příležitost k tomu, začít nový rok dobrým skutkem.

Po požehnání Otcem Václavem v našem kostele sv. Václava se již po třiadvacáté vydali 
koledníci v Holubicích v sobotu 7. ledna na koledu. Organizátoři sbírky děkují všem dárcům, 
kteří finančně přispěli do sbírkových pokladniček. Ve sbírce bylo celkem vybráno 77 202 Kč. 
Tato částka byla předána oblastní Charitě v Rajhradě prostřednictvím Charity České republiky.

Koledníci v kostele při požehnáníKoledníci v kostele při požehnání
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Účastníci Tříkrálové sbírky:
Kruh: vedoucí skupiny paní Renata Audy.
Koledníci: Adriana, Rozálie a Dominik Audy.
Bytové domy: vedoucí skupiny paní Veronika Crhová.
Koledníci: Denisa Popeláková, Roman Dlabka a Jan Crha.
Střed obce: vedoucí skupiny paní Miloslava Malíková.
Koledníci: Marie Malíková, Vojtěch a Barbora Křížovi.
Střed obce (Nová ulice, Sportovní ulice, Nad i Pod hřištěm):  
vedoucí skupiny paní Mirka Adámková.
Koledníci: Anna Hochmanová, Pavlík Kuklínek a Matouš Krotký.
Pod Nádražím: vedoucí skupiny pan David Brtník.
Koledníci: Tomáš, Filip a Jakub Brtníkovi.
Curdík a penziony Anvete: vedoucí skupiny MUDr. Lenka Vičarová.
Koledníci: Terezka a Ondra Horňákovi, Lenka a Miroslav Vičarovi.
Curdík: vedoucí skupiny paní Mgr. et Mgr. Marie Hradečná.
Koledníci: Matyáš Vaněk, Barbora a Jakub Hradeční.

Děkujeme všem dárcům, kteří přispěli na dobrou věc!

Vybralo se o 8 055 Kč více než loni! Tříkrálová sbírka zároveň umožnila všem lidem, 
aby zakusili radost a uspokojení z toho, že podpořili charitní dílo.

Miroslava Adámková, koordinátorka sbírky

Čokoládové překvapení s levandulí není vždy žádoucí

Průměrný pes se vyprazdňuje dvakrát až 
čtyřikrát denně. To je 730 až 1460 stoliček 
za rok. Psí senioři jdou na velkou stranu 
jednou denně. Lépe krmený pes (živený 
kvalitnější stravou) také spíše méně, i tak je 
to přibližně 365 výtvorů za rok. Množství 
této produkce za rok si vynásobte přibližně 
300 pejsky v Holubicích. V obci je insta-
lováno 33 košů (výhledově přibude dalších 
7), přesto se procházka po vsi stává se zvy-
šujícími se teplotami slalomovou dráhou, 
která je nepřítelem leckteré hrubší podráž-
ky nebo dětského odrážedla.

Není to tak dávno, co na mne zamrkalo 
očičky velké hnědé překvapení přímo na vrš-
ku vykvetlé levandule v naší předzahrádce. 

Dodnes si lámu hlavu, kdo má psa eskamoté-
ra, který byl schopný ze sebe vymačkat tento 
psí vzkaz v půlmetrové výšce tak, aby „TO“ 
tam balancovalo až do mého příjezdu. S le-
vandulí si plním polštářky, vozím ji učitel-
kám do školky nebo peču vynikající máslové 
sušenky… Tedy bylo to tak až do dne D.

Obecnímu chodníku sluší kamínky, 
kousky stébel, hnědá jarní barva hlíny, 
ale rozměklá stolička nikoliv. Proč by měl 
kdejaký hafánek značkovat močí moje 
hortenzie nebo rostliny kohokoliv jiné-
ho jen proto, že tam není oplocení? Psí 
moč obsahuje koncentrované soli, dusík, 
enzymy, a to v množství, které rostlinám 
škodí. Pak hnědnou a často odumřou.

EKOLOGICKÉ OKÉNKO
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Zaznívají hlasy: „Když vy nám kadíte 
se psem před dům, tak my vám taky do-
vedeme našeho Alíka. A dovedeme po-
řádná psiska, bernardýny, leonbergery po 
víkendovém pobytu u babičky…“ Chápu 
to. Nejsme v Británii, kde jistý Brian 
Harper vynalezl lampu, která umí využít 
rozkladného procesu psích exkrementů 
pro osvětlení veřejného prostranství. Bo-
hužel. Nebo možná je to i dobře, protože 
nechci si ani představovat, co by někteří 
jedinci do takové lampy nacpali, kdyby 
byla tady.

Mít klapku jako při natáčení, ohlásila 
bych záběr, ve kterém se můj muž vrací 
večer z práce a vystupuje na namrzlý ná-
jezd, zvesela vkročí domů a jde se přiví-
tat. Oba vidíme, že mají jeho podrážky 
i podlaha předsíně zvláštní ostře hnědou 
barvu, kvůli které by leckterý dobrodruh 

ihned vyrazil pro nějaký los (při tom 
množství, co si tehdy na parkovišti našla-
pal, by se to opravdu vyplatilo). Slzy se 
mi derou do očí ještě dnes.

Psí park nebo výběh (s košem) by Ho-
lubicím slušel, ale možná by stačilo za-
tnout zuby a proběhnout se s „dárkem“ 
v pytlíku k nejbližšímu koši (a ne to jako 
jeden nejmenovaný spoluobčan střílet 
v plastových sáčcích do okolních keřů 
jako holubické práče).

Jelikož je kálení základní potřebou 
zvířecí i lidskou, nestyďte se, když nemá-
te sáček a klidně zazvoňte, bude to lepší, 
než když budu muset 30 minut vytírat 
cizí bobek. Stejně na vás vidíme z okna 
(i když zrychlíte krok). Jinak budu v po-
kušení nachystat těm ostýchavým levan-
dulové sušenky.  

Hana Moualla

Vážení spoluobčané,
vítám Vás u dalšího dílu právnického 

okénka. V dnešním článku bych Vás rád 
seznámil s problematikou vymáhání dlu-
hů a vysvětlil hlavní rozdíly mezi exekucí 
a insolvencí, které jsou často v praxi zamě-
ňovány. Jelikož je toto téma dosti obsáhlé, 
rozhodl jsem se jej rozdělit do několika 
článků, ve kterých Vám nejprve vysvětlím 
pojmy „exekuce“ a „insolvence“, rozdí-
ly mezi nimi a následně se budu věnovat 
exekuci – způsobům provedení exeku-
ce a možné obraně dlužníků v exekuci. 
V dalším článku se zaměřím na problema-
tiku insolvence a tzv. osobního bankrotu.

S rostoucím počtem možností, kde 
a jak si půjčit peníze, samozřejmě roste 
počet případů, kdy lidé nejsou schopni 
své dluhy splácet a dostávají se do finanč-

ních a někdy i existenčních problémů. 
Tou základní chybou ve většině případů, 
se kterými jsem se ve své advokátní pra-
xi setkal, je to, že lidé nejsou dostatečně 
finančně gramotní a tzv. „vytloukají klín 
klínem“. Na splacení půjčky si půjčí jin-
de a když dojdou do stádia, že jim nepůjčí 
v bance, obrátí se na nebankovní posky-
tovatele, čímž se dostanou do dluhové 
spirály, ze které je velice složitá cesta ven.

Exekuce
Exekuce je proces, který umožňu-

je věřitelům vymáhat dluh. Jedná se 
o právní postup, který může být zahájen 
v případě, že dlužník neplní své závazky, 
tedy nedoplatil své dluhy, nezaplacené 
pokuty, nebo nesplnil jiné závazky vůči 
věřiteli. Exekuce probíhá zpravidla na zá-
kladě rozhodnutí soudu, které stanovuje 

PRÁVNICKÉ OKÉNKO
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výši dluhu a podmínky pro jeho splace-
ní. Existují i jiné exekuční tituly jako 
např. notářský zápis s přímou vykonatel-
ností – v tomto případě nemusí být dluh 
vymáhán u soudu a je možné je vymáhat 
přímo prostřednictvím exekutora.

Exekuce může být provedena různý-
mi způsoby, jako například zabloková-
ním bankovního účtu, prodejem majetku 
dlužníka, srážkami ze mzdy nebo jiného 
příjmu dlužníka atd. Cílem exekuce je 
umožnit věřiteli získat zpět své peníze, 
včetně veškerého příslušenství v podobě 
úroků, pokut a nákladů řízení, a proto 
může být pro dlužníka velmi nevýhod-
ná až krutá, protože může vést ke ztrátě 
majetku, omezení příjmů a dalším pro-
blémům.

Abyste se vyhnuli exekuci a s tím spo-
jenému nárůstu Vašeho dluhu, je vždy 
důležité řešit problémy se splácením včas, 
a ne až ve fázi exekučního řízení, kdy je 
prostor pro jakoukoli dohodu s věřitelem 
či pro námitku vůči oprávněnosti či výši 
dluhu velice omezený.

Insolvence
Insolvence (nebo také někdy předlu-

žení či úpadek) je stav, kdy se dlužník 
ocitne v situaci, kdy nemá dostatek fi-
nančních prostředků na splácení svých 
dluhů. Podle současné právní úpravy je 
dlužník v úpadku, jestliže má (i) více vě-
řitelů a (ii) peněžité závazky po dobu delší 
třiceti dnů po lhůtě splatnosti a (iii) tyto 
závazky není schopen plnit. Zákon dále 
pracuje s domněnkou, že dlužník není 
schopen plnit své peněžité závazky, jestli-
že (i) zastavil platby podstatné části svých 
peněžitých závazků, nebo (ii) je neplní po 
dobu delší tří měsíců po lhůtě splatnosti, 
nebo (iii) není možné dosáhnout uspo-
kojení některé ze splatných peněžitých 

pohledávek vůči dlužníku výkonem roz-
hodnutí nebo exekucí, nebo (iv) nesplnil 
povinnost předložit seznamy, kterou mu 
uložil insolvenční soud.

Insolvence může být buď dobrovolná, 
když dlužník sám požádá o ochranu před 
věřiteli, nebo nucená, když jsou věřitelé 
nuceni podat insolvenční návrh a domá-
hat se rozhodnutí o úpadku dlužníka.

Insolvenční řízení zpravidla přichází 
na řadu jako další krok po exekuci. Po-
kud má dlužník více exekucí a nezvládá 
je splácet, přichází do úvahy právě insol-
venční řízení, které nabízí možnosti, jak 
věřitele uspokojit poměrně a zbavit se tak 
tlaku ze strany exekutorů.

Rozdíl mezi insolvencí a exekucí
Hlavním rozdílem mezi insolvencí 

a exekucí je to, že insolvence se týká celko-
vého stavu neschopnosti splácení dluhů, 
zatímco exekuce se zaměřuje na konkrétní 
majetek, který může být využit k uhrazení 
dluhu. Insolvence může vést k oddlužení, 
zatímco exekuce slouží k vymáhání dluhu 
z majetku dlužníka. V rámci insolvenční-
ho řízení v některých případech postačuje 
ke skončení i pouze částečné uspokojení 
dluhu, kdežto v exekuci musí být zpravi-
dla vždy uhrazen dluh v plné výši, včetně 
nákladů exekutora.

Závěr
Insolvence a exekuce, byť jsou často 

spojovány či zaměňovány, jsou dva růz-
né pojmy, které se týkají dluhových pro-
blémů a majetkových práv. Do jisté míry 
spolu souvisejí, neboť často se stává, že 
v rámci vymáhání dluhu je nejprve na 
majetek dlužníka nařízena exekuce a ná-
sledně, když je zjištěno, že jsou splněny 
podmínky, je často ze strany dlužníka (fy-
zické osoby) podáván insolvenční návrh 
s návrhem na povolení oddlužení.

pan Alois Burianpan Alois Burian
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Jak jsem avizoval na začátku článku, 
v příštím díle se můžete těšit na podrobněj-
ší informace o exekucích, tj. o způsobech 
provedení exekuce, možnostech obrany 
dlužníků proti postupu exekutorů, ale 
i o možnostech ochrany majetku třetích 
osob (zejména rodinných příslušníků) proti 
zabavení jejich majetku. V neposlední řadě 

Vám napíšu o možnostech, kde lze ověřit, 
zda někdo je či není v exekuci.

V případě jakýchkoli dotazů, námětů či 
připomínek mne neváhejte kontaktovat.

Mgr. Luděk Nývlt, advokát
sídlo: Brno, Štefánikova 131/61, PSČ: 612 00, 

tel. 724 787 901, e ‑mail: nyvlt@aknyvlt.cz
web: www.aknyvlt.cz

JARNÍ ROZHOVOR

O jarní rozhovor pro náš zpravodaj jsem 
požádala zakladatele a jednoho z majitelů 
firmy Sand Team, pana Aloise Buriana. 
Rozhovor byl velmi příjemný, dozvěděla 
jsem se, co všechno obnášelo vybudovat 
úspěšnou firmu a mnoho dalších zajíma-
vostí. Panu Burianovi je 82 let, ale stále je 
plný sil a entuziasmu. Pochází z Rousínova, 
kde také doposud bydlí.

Celý odborný život se věnuje sléváren-
ství, vystudoval slévárenskou průmyslovku 
a na slévárenské katedře VUT Brno získal 
titul Ing. a, CSc. Třicet let pracoval ve slé-
várenském výzkumném ústavu, má 52 pa-
tentů doma i v zahraničí, napsal přes 150 
publikací. Přednáší na světových sléváren-
ských kongresech, například v japonské 
Ósace nebo ve španělském Madridu.

Komisi pro formovací materiály při Čes-
ké slévárenské společnosti vedl 27 let, zalo-
žil také komisi pro anorganická pojiva při 
světové slévárenské organizaci WFO. Mezi 

zákazníky Sand Teamu jsou zejména slé-
várenské firmy, kterým dodávají suroviny, 
technologie, stroje a laboratorní přístroje.

V roce 2006 v Holubicích vystavěli 
vlastní sídlo s výrobní halou, v roce 2013 
se rozrostli o novou jadernu, nové skla-
dovací prostory, a především o nové pro-
storné laboratoře, vybavené moderními 
přístroji. Nedílnou součástí jejich práce je 
tak i vlastní výzkum a vývoj, zaměřený na 
vývoj slévárenských pojiv neohrožujících 
zdraví člověka a životní prostředí.

Velmi se mi líbí jejich charitativní čin-
nost, kdy v rámci společenské zodpověd-
nosti dlouhodobě podporují a spolupracují 
s Lilou, domovem pro postižené děti v Ot-
nicích, který pečuje v nepřetržitém provo-
zu o děti s tělesným, duševním, smyslovým 
nebo sociálním postižením.

Jak byste popsal filozofii své firmy? 
Na čem si zakládáte a co Vás nejvíc na 
Vaší práci baví?

A. B.: Od založení společnosti po celou 
naší historii, až do dnešních dnů, jsme 
vždy přinášeli našim zákazníkům inova-
tivní výrobky, které pomáhají řešit jejich 
problémy a zvyšovat kvalitu jejich vlast-
ních produktů.

Naší vizí je mnohem širší uplatnění 
a použití ekologických anorganických 
materiálu při výrobě odlitků, které snižují 

pan Alois Burianpan Alois Burian
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emise při samotné slévárenské výrobě, ale 
také zlepšují pracovní prostředí ve slévár-
nách a životní prostředí obecně. Jde tedy 
o udržitelnost ve slévárenství. Zakládáme 
si na této strategii a dost tvrdošíjně se jí 
držíme, i když musíme bojovat s velkými 
nadnárodními společnostmi, které jsou 
zaměřeny na organické pojivové systémy, 
které jim zatím víc vynáší.

Rodinným stříbrem, jak říkají kole-
gové, je náš anorganický pojivový systém 
GEOPOL® (náš patent a ochranná znám-
ka v Evropě, USA, Číně).

Těší mě, když se nám podaří zavést eko-
logická pojiva do dalších sléváren, že se vy-
rábí naše pojivo v Polsku, v Anglii a v USA 
podle naší poskytnuté licence. Těší mě, 
když jsme úspěšní ve zkouškách našeho 
systému. Zkoušíme nejen v Evropě, ale 
také v Číně, Japonsku, Egyptě.

Vybudovali jsme kompletní slévárenský 
provoz s ekologickým pojivem v oblasti Ji-
zerských hor, vybavený naším patentova-
ným zařízením na regeneraci směsí, které 
umožňuje zpětně používat materiál až ze 
100 % a omezuje tak čerpání přírodních 
zdrojů. Nejvíc mě těší, že kolegové jsou 
tak aktivní a baví je hledat nové cesty, ře-
šit problémy a vyhledávat nové možnosti 
uplatnění.

Vaše firma loni oslavila 25 let, můžete 
krátce shrnout, co se od počátků firmy 
změnilo a kam se firma posunula?

A. B.: Samozřejmě, že změna je ob-
rovská. Začínali jsme v šesti lidech v pro-
najatých kancelářích v Brně a dospěli do 
stavu, kdy náš obchodní ředitel vytváří 
podmínky pro své tvrzení, že musíme být 
respektovanými hráči na evropském slévá-
renském trhu.

Když se ohlédnu a měl bych hodnotit, 
kam se firma posunula, tak někdo může 

vidět, že po 25 letech má firma jen šedesát 
lidí, nemá miliardové zisky a majitelé ne-
jezdí v přepychových autech…

Nebo vidí, že se po 25 letech firma stále 
rozvíjí, že je týmem, který už čtvrt století 
úspěšně vzdoruje a konkuruje nadnárod-
ním gigantům v oblasti slévárenství.

Vidím firmu, která je schopna pořádat 
velké mezinárodní konference s odborní-
ky z celého světa, účastnit se významných 
veletrhů s vlastními stánky, pořádat pro 
slévárny semináře a sportovní turnaje. 
Jsme vlastně jediná organizace, která se 
v naší republice zabývá výzkumem v ob-
lasti slévárenských formovacích materiálů.

Jste ve Vaší firmě v roli staršího 
a zkušenějšího. Vychováváte už nějakou 
„novou generaci“?

A. B.: Spíše bych to formuloval v roli 
„starého“. A tak by asi nebylo dobré, kdyby 
ve firmě nebyla nová generace. Pracuji sice 
na plný úvazek, ale už mám 82 let.

Vždy jsem si uvědomoval, že nejcen-
nějším pokladem firmy jsou lidé. Jedním 
z pilířů, na kterých stojí naše filozofie je 
„na každém záleží“. Myslím, že nyní máme 
skvělý kolektiv, od pracovníků ve výrobě 
až po vedení.

Máme například čtyři zaměstnance 
s doktorským titulem a deset inženýrů. 
Máme skvělého, úžasně aktivního a cí-
levědomého ředitele společnosti, který 
má zásluhu na neustálém rozšiřování 
společnosti. Obchodní ředitel zajišťuje 
složité aktivity prakticky po celém světě. 
Ředitel pro technologii má zase na sta-
rosti rozšíření portfolia našich výrobků 
a technologií. Dalším důležitým člán-
kem vedení společnosti je vedoucí výro-
by, také díky němu jsme schopni dodávat 
naše výrobky převážně do zahraničí, na-
příklad tak náročným zákazníkům, jako 
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je švédské Volvo. Navíc tu máme několik 
inženýrů, kteří přišli hned po škole.

Kdybyste měl vybrat jednu největší 
překážku, se kterou jste se musel potý‑
kat, jaká by to byla?

A. B.: Těch překážek bylo samozřejmě 
plno. Na všechny firmy působí hospodář-
ský vývoj celé společnosti a ten prochází 
zákonitě obdobími prosperity a krize. Vždy 
jsme se snažili využít krizové energie k dal-
šímu posunutí firmy dopředu a v obdobích 
krize jsme se snažili rozšiřovat, abychom 
pak byli lépe konkurenceschopní.

Myslím, že není tak důležité, co se sta-
ne, ale z jakého úhlu se na to díváme a co 
z toho vyvodíme. Ocitneme ‑li se v obtížné 
situaci, máme možnost volby. Buď může-
me být rozmrzelí a hledat někoho, na koho 
bychom svalili vinu za svoje potíže. Nebo 
můžeme situaci přijmout jako výzvu a vy-
užít k růstu a ke zlepšení. Ale vyžaduje to 
odvahu ke změnám. A odvaha, neznamená 
nemít obavy, ale překonat je.

Současná doba je však charakterizo-
vána zvláštní a zásadní změnou. Lze ji 
vyjádřit s použitím citátu z Jana Nerudy: 
„Čas oponou trhnul a změněn svět.“ Jsme 
ve válce a doufám, že si to uvědomujeme, 
že končí období poměrně bezstarostného 
blahobytu, i když se to zatím tak zásadně 
neprojevuje. O to více je důležité se na 
toto období připravovat. Zastávám ná-
zor, že jedním z důležitých faktorů, který 
nám pomáhá ve chvílích rozhodování je 
víra. Víra v dobrý výsledek. Víra v to, že 
co opravdu chceme, tak se to podaří.

Kdybych měl vybrat největší překáž-
ku, kterou nedovedeme ovlivnit, tak je to 
nedodržování ekologických zákonů a na-
řízení, které se na jedné straně vyhlašují 
a na druhé straně se běžně obchází. Silně 

to omezuje naše prosazování ekologicky 
výhodnějších technologií.

Výročí jsou vždy takovým časem 
k nějakému hodnocení a předsevzetí. 
Máte nějaké? Chtěl byste Sand Teamu 
něco popřát?

A. B.: Určitě bych chtěl také poděkovat 
všem kolegyním a kolegům za jejich prá-
ci a nadšení, protože bez nich by to určitě 
nešlo. Přál bych si, aby se u nás i v dalších 
letech udržela parta lidí, která bude aktiv-
ní a bude ji bavit hrát si na písečku. Jak to 
také máme v názvu firmy.

Dál bych si také přál, aby se zúročila 
dlouhodobá činnost v oblasti anorganic-
kých ekologických systémů a vyústila do 
širšího využití v evropských slévárnách. 
Tím, že jsme přímo zapojeni v celoevrop-
ském projektu GREEN CASTING LIVE 
se k tomu otevírají dveře.

U čeho si po práci nejvíce odpočinete?
A. B.: Já bych to nenazýval odpočin-

kem, ale změnou koníčků. Celý život jsme 
se ženou a kamarády byli vodáci. Sjížděli 
jsme řeky už od března, kdy ještě ležel sníh, 
sjížděli jsme i obtížné řeky v zahraničí. 
Celá desetiletí jsem se věnoval také atletice, 
jednak jako aktivní závodník, pak jako or-
ganizátor, trenér a rozhodčí.

A takovou mou odlehčenou zálibou jsou 
nyní sbírky kamenů a minerálů (jsem pís-
kař tzn. že písek pochází z kamenů). Baví 
mě sestavovat rodokmen, to je docela za-
jímavé téma, jezdím po bydlištích mých 
předků a bádáním jsem se dostal až do 
roku 1560 ke svým předkům na Vysočině.

Rozhodně se nenudím.
Děkuji za krásný rozhovor a přeji Vám, 

ať se Vám i Vaší firmě i nadále daří.

Ilona Marinčová, kronikářka

H O LU B I C K Ý  Z P R AV O D A J  1 / 2 0 2 3  15



Co bylo v minulosti zaznamenáno v obecní 
a školní kronice Holubic, rok 1925

V neděli 7. března oslavila celá republi-
ka, i lidé v Holubicích, sedmdesáté páté 
narozeniny pana prezidenta Tomáše G. Ma-
saryka. V sále v hostinci pana Řičánka na 
návsi uspořádaly školní děti odpolední 
a večerní divadelní představení „Zlatý 
kruh“. Z výtěžku se chudým dětem přispě-
lo na výlet do Prahy a do Lednice. Ve dnech 
3. až 8. června podnikli žáci III. třídy s uči-
telkou Petrášovou výlet do Prahy, o týden 
později navštívili žáci II. třídy s učitelem 
Šancou Valtice, Břeclav a Lednici. Městské 
divadlo v Brně uspořádalo pro děti z okresu 
Slavkov divadelní představení „Z pohádky 
do pohádky,“ zúčastnilo se ho 23 žáků.

Dne 3. července postihla Holubice vich-
řice, vyvrátila mnoho stromů a téměř zlik-
vidovala úrodu ovoce. Při vzpomínkových 
oslavách upálení Mistra Jana Husa 6. čer-
vence, za velké účasti obecenstva, vyšel 
lampionový průvod od hostince, zpívaly se 
národní hymny a na závěr byla zapálena 
hranice. Srpen byl velmi studený, žně za-
čaly až 10. srpna, opozdily se kvůli prud-
kým lijákům. Rozvodnil se i potok 
Rakovec. Zato vyrostlo v lesích, díky dešti-
vému počasí, nebývalé množství hub.

Hasičský sbor si nechal přestavět 
u firmy Smékal v Čechách u Prostějova 

stříkačku na benzínový pohon za cenu 
24 000 Kč.

Okresní silniční výbor opravil, na žá-
dost obecního zastupitelstva, okresní silni-
ci v Kruhu pod podmínkou, že obec 
vyvlastní svým nákladem 1 050 Kč část za-
hrady paní M. Nohelové č. p. 27 a vybeto-
nuje rybník na návsi. Za to silniční výbor 
odvodnil tuto silnici po obou stranách „vy-
dlážděnými rigoly“. Tím se dosud úzká 
a nebezpečná silnice rozšířila o dva metry.

V novém školním roce, od 1. září, naří-
dilo ministerstvo školství redukci tříd: 
„Která dvojtřídka klesla pod 45 žáků, sta-
la se jednotřídkou. Podobně byly reduko-
vány trojtřídky, které nevykazovaly 90 
dětí, čtyřtřídky se 130 žáky a pětitřídky 
se 160 žáky. Na naší škole redukce neby-
la, poněvadž bylo zapsáno 108 žáků. Že se 
toto šetření ve školství v naší republice 
nevyplatí, uvidí se již brzy. Na Slavkov-
sku a Bučovicku zrušeno tak šestnáct 
tříd, na Moravě 303 třídy.“ Při náboru se 
k Československému červenému kříži 
přihlásilo 44 starších žákyň.

Dne 6. listopadu po osmé hodině večer 
shořel stoh pana Robeše. Hasiči zjistili, 
že požár někdo založil, pachatel ale zůstal 
neznámý. Zima začala 25. listopadu, byla 
velmi mrazivá až do 20. prosince, kdy na-
měřili ‑20 °C.

Ilona Marinčová, kronikářka

STŘÍPKY Z HISTORIE HOLUBIC

KULTURA

Vánoční koncert zaplnil kostel 
sv. Václava do posledního místa

Po delší době jsme opět v našem kostele 
přivítali skvělého rakouského barytonistu 
Martina Hammerle – Bortolottiho, aby 

nám svým zpěvem prodloužil vánoční 
svátky. V pátek 30. prosince jsme se přenes-
li do barokní doby, kdy vznikla převážná 
většina koled, které jsme v nezapomenu-
telném Martinově podání vyslechli. Do-
provázen klavíristkou Helenou Fialovou 
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a kvintetem předních brněnských filhar-
moniků zazpíval nejznámější koledy v ně-
kolika světových jazycích, na závěr tradičně 
zazněla ta nejkrásnější česká – „Narodil se 
Kristus Pán,“ kterou jsme si spolu s Marti-
nem všichni zazpívali. Dlouhý potlesk 
a krásné květiny pro všechny účinkující 
jim byly tou nejlepší odměnou za předve-
dený hudební zážitek. Kostel byl zcela za-
plněn. Je vidět, že vánoční koncert už má 
své renomé a patří k pevným bodům života 
naší obce o Vánocích.

Ilona Marinčová, kronikářka

Africká pohádka pro nejmenší děti

Sál kulturního střediska, zcela zaplněný 
rodiči s natěšenými dětmi, byl v sobotu 25. 
února zasvěcen horkému africkému konti-
nentu. Kulturní komise pozvala brněnské 
herce Sandru a Pavla Riedlovi, kteří zahráli 
„Africkou pohádku,“ krásné představení 
plné velkých loutek, hudby, písku a palem. 
„Naše malá byla velmi spokojená, představení se 
nám všem moc líbilo,“ řekla mně na závěr 
jedna maminka. Rozzářené oči dětí a po-
tlesk mluvili za vše a byli pro umělce za-
slouženou odměnou.

Na podzim se můžete těšit na klasické 
loutkové divadlo Dřeváček z blízkých 
Heršpic.
Za kulturní komisi Ilona Marinčová a Petra Šujanová

Čaj o čtvrté, pro starší a pokročilé

Doba, kdy čaje o páté roztančily nejedny 
páry nohou, jsou již dávno minulostí. Sama 
jsem si nedovedla představit, jak to tenkrát 
vlastně na takovém dýchánku vypadalo. 
A tak vznikl nápad sociálně – zdravotní ko-
mise něco podobného uskutečnit u nás 
v Holubicích. A snad se to i povedlo, když 
si v neděli 19. února přišli někteří z vás po-
slechnout i zatančit na hudební vystoupení 
pana Miroslava Sekaniny do našeho kultur-
ního střediska. Během celého pozdního 

odpoledne se podával čaj společně se slad-
kými zákusky, které si do soutěže přinesli 
samotní hosté. Na třetím místě naší sladké 

Martino Hammerle-BortolottiMartino Hammerle-Bortolotti

Africká pohádka pro nejmenší dětiAfrická pohádka pro nejmenší děti

Čaj o čtvrtéČaj o čtvrté
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Sportovní zábava

Svou premiéru si v sále kulturního 
střediska „odbyla“ taneční zábava, kterou 
uspořádala Tělovýchovná jednota Holu-
bice v sobotu 4. března. Sportovci tak na-
vázali na dobu, kdy se u nás pravidelně 
konaly maškarní plesy pro dospělé pod 
jejich taktovkou.

„Má to být taková odměna pro sportovce. Po-
kud se tato nová tradice ujme, chtěli bychom 
v příštích letech taneční zábavy pořádat,“ před-
stavil plány do budoucna jeden z pořadate-
lů. Krátce po zahájení vystoupily s úžasným 
číslem děti z kroužku gymnastické hrátky, 
kdy za neutuchajícího potlesku předvedly 
hvězdy, přemety a další akrobatické prvky. 
K tanci a poslechu hrála po celý večer ka-
pela IUCH, připravena byla také bohatá 
tombola.

V Holubicích si opravdu nemůžeme stě-
žovat na nedostatek aktivních lidí. V obci 
fungují oddíly nohejbalu, volejbalu, florbalu 

a nově také fotbalový oddíl, cvičení pro děti, 
ženy nebo jóga.

Sportovci celý rok trénují a závodí, takže 
se mezi sebou moc nepotkávají a nemohou 
si často ani předat své zkušenosti. Proto je 
skvělé, že si tady mohli popovídat a podpo-
řit jeden druhého.

Ilona Marinčová, kronikářka

soutěže se umístila paní Dagmar Hrubá, na 
druhém pak paní Dagmar Slaná a vítězkou 
se stala paní Milada Podsedníková. Děkuje-
me za podporu a výborné zákusky. Máme 

v plánu tento Čaj o čtvrté zopakovat v ne-
děli 15. října 2023, jste srdečně zváni.

Markéta Chromá, předsedkyně sociálně – 
zdravotní komise

Na X. koštu vín a zvěřinových hodech 
praskal sál ve švech

Tradiční a výjimečná soutěž mladých 
vín Vinum Juvenale, jež se pravidelně 
koná v Brně, předcházela koštu vín, který 
pro nás holubáky uspořádal pan Miroslav 
Karbula 11. března v sále kulturního stře-
diska. Soutěž má za cíl nejen ukázat mladá 
vína, ale zejména má napovědět o kvalitě 
ročníku, na kterém se představilo více než 
čtyři sta vzorků vynikajících bílých, růžo-
vých a červených vín z Moravy, z Čech 

a ze Slovenska. „Všeobecným trendem je zlep-
šující se kvalita vína. Před deseti patnácti lety to 
bylo o tom, jestli se víno dá pít nebo ne. Teď to 
mají degustátoři daleko těžší. Vybírají vynikají-
cí vína mezi výbornými,“ podotkl jeden z ná-
vštěvníků.

Každý účastník obdržel „vinnou sklén-
ku,“ katalog a hned poté se mohl vrhnout do 
víru ochutnávání. Pochvalná slova a spoko-
jené obličeje naznačovaly, že se mladá vína 
mimořádně vyvedla, jeden vzorek byl lepší 
než druhý. Díky katalogu mohli vína srov-
návat podle odrůd, vybírat si, jestli ochutnají 

Gymnastické vystoupení dětí na sportovním pleseGymnastické vystoupení dětí na sportovním plese

Vítání občánkůVítání občánků
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sladší či sušší víno, jakému vinaři dají před-
nost nebo vybírali vzorky podle toho, jak se 
celkově umístila.

K vínu se skvěle hodí zvěřina, proto si 
milovníci dobrého vína mohli pochutnat 
na zvěřinových specialitách. Menu nabíze-
lo tradiční i méně tradiční jídla, lahodící 
nejen oku, ale především chuti, které při-
pravil hostinec U Kapličky.

Ilona Marinčová, kronikářka

Vítání občánků

Čtyři chlapečci a tři děvčátka byli ve vy-
zdobené zasedací místnosti obecního úřa-
du v neděli 12. března slavnostně přivítáni 
mezi občany naší obce. Příjemnou atmo-
sféru pomohly svým roztomilým zpěvem 
a básničkami vytvořit děti z mateřské školy 
pod vedením učitelek Markéty Chromé 
a Petry Šťastné.

Miminka a jejich blízké přivítal starosta 
Jiří Horňák a místostarostka Ilona Marin-
čová. Děti dostaly na památku knihu bás-
niček a říkadel, perníkovou kolébku 
a pamětní list, maminky byly podarovány 
kytičkou. Rodiče se pak mohli se svými 
potomky vyfotografovat u kolébky od 

paní Dany Hovězákové, mnohdy této fo-
toslužby využily celé rodiny.

Pojďme popřát našim novým občánkům 
Holubic – Martínkovi, Teodorkovi, Šimon-
kovi, Terezce, Danielkovi, Emily a Viktorce, 
ať jim život připraví jen samé pěkné chvíle 
a hravě překonají jeho nástrahy.

Pokud se rodiče s miminkem chtějí účast-
nit vítání občánků, musí se přihlásit sami. 
Občané s trvalým bydlištěm v Holubicích 
mohou na obecním úřadu vyplnit formulář 
(týká se dětí do jednoho roku) a až na jeho 
základě jim bude doručena pozvánka k vítání 
občánků. Formulář vám může být zaslán také 
elektronicky, požádat o něj můžete na e -mai-
lové adrese mistostarosta@holubiceou.cz.

Za kulturní komisi Ilona Marinčová

Košt vínaKošt vína

Vítání občánkůVítání občánků
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 Valentýnské odpoledne s cukrárnou

Druhou únorovou sobotu jsme prožili 
moc pěkné slaďoučké odpoledne v nádher-
ně vyzdobeném sále hostince U Kapličky. 
Pozvali jsme vás na dobroty, které upekly 
cukrářky z firmy Mopeka z Kojátek u Bučo-
vic. Jejich výrobky dokázaly uspokojit nejen 
chutě na sladké, ale i potěšit oči z krásně na-

zdobených zákusků a cukrovinek, které si 
lidé vychutnali u stolků, při dobré kávě.

Obdivovat a koupit jsme si mohli nád-
herně nazdobená perníková srdíčka, na 
která nám paní cukrářka vepsala věnování 
dle našeho přání a také nahlédnout těmto 
šikovným ženám „pod pokličku,“ zájem-
cům z řad dětí i dospělých pomohly potáh-
nout marcipánem a dozdobit malé dortíky. 
A to nebylo všechno, u dalších stolů byly 
připraveny výtvarné dílničky, kde si děti vy-
robily srdíčkové záložky do knížky, přáníč-
ka a věnec ze srdíček, na jiném místě se 
zase navlékaly korálky s paní šperkařkou 
Hanou Křetínskou z Bučovic. Ve stánku 
jsme si mohli zakoupit bižuterii a látkové 
dekorativní doplňky do domácnosti.

Velmi děkujeme všem, kteří nám po-
mohli tuto akci připravit a uskutečnit.

Za kulturní komisi Ilona Marinčová a Petra Šujanová

Povídání hajného Holuba

Zdravíme všechny přátele myslivosti,
v minulých měsících se toho událo mno-

ho. Na Nový rok se uskutečnilo komento-
vané přikrmování zvěře. Přesto, že nás 
nebylo mnoho, novoroční procházku jsme 
si užili. Druhou lednovou sobotu se již tra-
dičně konal myslivecký ples. Podařilo se 
nám navázat spolupráci s Líšeňskými truba-
či, kteří dodali plesu tu správnou myslivec-
kou atmosféru a byli výborným zpestřením.

Myslivecké troubení je starou tradicí čes-
ké myslivosti, která v posledních letech na-
bývá na oblibě. Většina mysliveckých 
trubačů jsou nadšení amatéři, kteří krom 
myslivosti propadli i kouzlu hry na bezven-
tilové žesťové nástroje – přirozené lovecké 
rohy (borlice a lesnice), které dokáží navodit 

tu správnou loveckou atmosféru. Zvuk 
rohů provází nástup myslivců při zahájení 
honu, výlože, výřady, vyhlášení krále honu, 
přijímaní mezi myslivce a mnoho dalších 
událostí.

Historie troubení sahá hluboko do mi-
nulosti, kdy se lovci dorozumívali pomocí 
zvuku mušle nebo dutého tuřího rohu. 
Už staří Římané začali vyrábět rohy nebo 
trubky celé z plechu. Později se začaly za-
táčet do kruhového tvaru, což umožňova-
lo vyloudit více tónů. U nás se o vzestup 
loveckého troubení zasloužil osvícenec 
barokní doby František Antonín hrabě 
Sporck. Se jmény hraběcích myslivců 
Václava Švejdy a Petra Rohlíka je pak spo-
jeno šíření lesních rohů u nás i ve střední 
Evropě. Ze současné historie stojí za 
zmínku zejména prof. Ing. Antonín Dyk, 

MYSLIVECKÉ SDRUŽENÍ HOLUBICE - VELEŠOVICE

Trubači na mysliveckém pleseTrubači na mysliveckém plese

Valentýnské odpoledne, navlékání korálkůValentýnské odpoledne, navlékání korálků
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Tombola na mysliveckém pleseTombola na mysliveckém plese

Trubači na mysliveckém pleseTrubači na mysliveckém plese
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jehož skladby byly Československou mys-
liveckou jednotou přijaty za oficiální 
a jednotné Hlaholy pro borlici B (obsahu-
jí lovecká návěstí, povely, pozdravy, fanfá-
ry, hlaholy a pochody).

Troubení návěstí a hlaholů dodává lovu 
slavnostní ráz a má i praktický význam, je-
likož povely jsou slyšitelné všem, a tím se 
zvyšuje bezpečnost účastníků lovu.

A co nás čeká v nadcházejícím měsíci?
Dne 15. dubna se v kulturním domě ve 

Velešovicích koná přehlídka trofejí, jarní 
svod psů a zároveň slavíme jubileum 
100 let OMS Vyškov. V rámci této přehlíd-
ky budou vystaveny práce žáků ZŠ Holu-
bice a ZŠ Velešovice na téma Myslivost, les 
a příroda. Z každé kategorie budou vybrá-
ny tři nejlepší práce, jejichž autoři obdrží 
nějakou drobnost.

Nezapomeňte také, že zvěř již vyvádí 
mladé, aktuálně zajíci. Proto prosíme 
všechny pejskaře, aby své mazlíčky měli 
na vodítku, aby neštvali zvěř. Na osamoce-
ná mláďata nikdy nesahejte holou rukou, 
jejich matka je vždy někde opodál. Odsou-
dili byste je k jisté smrti, matka už by se 
k nim nevrátila. Děkujeme.

Za MS Holubice – Velešovice Pavel a Pavla Křížovi

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

Srdečně blahopřejeme všem občanům, kteří oslavili své životní jubileum:
Leden: paní Libuše Psotová
  pan Zdeněk Horenský
  pan Petr Frank
  paní Eva Brumlová
  paní Jana Hamříková
Únor: paní Eliška Kyliánová
  pan Pravoslav Hanzlík
  paní Lenka Svobodová
  pan Milan Kabela
  paní Miroslava Ondráčková
  pan Oldřich Kolejka

Březen: pan Oldřich Hrstka
  pan Jaroslav Radimák
  paní Zdenka Podhorná
  paní Josefa Čermáková
  paní Anna Floriánová
  paní Marta Andersová
  pan Josef Hrdina
  pan Petr Jůza
Rozloučili jsme se:

 paní Anežka Vičarová 
 pan Josef Sušil

 paní Marie Stratilová

Vážení spoluobčané, abychom přede-
šli případným konfliktům a nedostali se 
do rozporu se zákonem (č. 110/2019 Sb. 
o zpracování osobních údajů), vyzýváme 
ty občany, kteří se zveřejněním svých 
údajů v této rubrice nesouhlasí, aby svoji 

námitku sdělili písemně nebo telefonicky 
na obecní úřad.

Žádáme rodiče nově narozených dětí, 
aby je po obdržení rodného listu co nejdří‑
ve přihlásili na obecním úřadě, děkujeme.

Ilona Marinčová, místostarostka

Zimní krmeníZimní krmení
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Ručně malované mapy 

V měsíci únoru se naše škola zapojila do 
projektu Ručně malované mapy. Žáci naší 
školy malovali významná a oblíbená místa 
Holubic, například: školu, kostel, kapličku, 
obecní úřad, Anvete senior, ZAPA beton 
a mnohé další. Do projektu byly poté vy-
brány nejlépe zdařilé obrázky, které budou 
zapracovány do mapy Holubic.

Připravované sportovní aktivity

Pro žáky naší školy připravujeme na zá-
věr školního roku tyto sportovní aktivity: 

McDonald’s Cup, T ‑mobile olympijský 
běh, turnaj ve vybíjené nebo atletický více-
boj. Spolupracujeme také se školou v Ho-
dějicích, kterou letos zveme k nám a čeká 
nás s nimi turnaj ve vybíjené.

IT ‑Guru

V uplynulém období naši školu na-
vštívil IT ‑Guru. Národní pedagogický 
institut nabízí své IT – konzultanty, aby 
školám pomohli s infrastrukturou, bez-
pečností či financemi na rozvoj IT. Škola 
této nabídky využila a společně jsme pro-
brali např. nákup digitálních technologií 
pro výuku podle nových revidovaných 
RVP. Dle slov IT ‑Guru, pana Hriaděla, je 
naše škola výborně technicky vybavená.

Výuka informatiky

Naši čtvrťáci si mohli poprvé vyzkoušet 
nové programovatelné stavebnice Lego. 
Tato stavebnice je ideálním prostředkem 
k výuce robotiky a programování. Díky 
známé stavebnici a intuitivnímu softwaru 

ZPRÁVIČKY ZE ŠKOLKY A ZE ŠKOLY

Výukový program Krmítka v naší zahraděVýukový program Krmítka v naší zahradě

Kresby mapyKresby mapy
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si žáci velice rychle osvojí tvoření pro-
gramových kódů. Následným hraním 
tyto kódy mohou rozšiřovat a dotvářet 
podle svých představ. První hodina samo-
zřejmě proběhla s malými technickými 
problémy, ale i ty k výuce s digitálními 
pomůckami patří. Nově se nám do školy 
nastěhovala i 3D tiskárna, kterou jsme 
získali zdarma v rámci projektu pro ško-
ly. Pokud by nám někdo z rodičů pomohl 
naučit s ní děti pracovat, rádi vás ve škole 
uvítáme.

Malý architekt

V únoru jsme prožili krásný projek-
tový den Malý architekt. Žáci prvního 
a druhého ročníku se stali na chvíli ar-
chitekty a vyzkoušeli si pár dovedností. 
Dozvěděli se, co je to technický výkres, 
jak v něm číst a orientovat se, kdo je to 
architekt/projektant, co to jsou obvodové 
zdi a příčky. Při praktické části se zase 
naučili, jak vázat cihly. Na konci dne si 
mohli takový technický výkres i sami na-
kreslit a dokonce měli možnost si podle 
něj i dům postavit. Ke všem stavbám jim 
byla k dispozici oblíbená stavebnice. Při 
zakončení programu obdržel každý žák 
diplom (osvědčení).

Edukativně -stimulační skupinky

I v tomto školním roce 2022/2023 
u nás ve škole probíhají Edukativně-
-stimulační skupinky pro předškoláky 
a jejich rodiče. Skupinky pomáhají dě-
tem zdokonalit jejich schopnosti potřeb‑
né k nástupu do první třídy. Program 
jsme zahájili v lednu a bude se konat vždy 
jedenkrát za měsíc až do konce školního 
roku, celkem tedy šest lekcí.

Edukativně -stimulační skupinky jsou 
vhodné především pro děti, které mo‑
hou být nějakým způsobem ohroženy 
v počáteční fázi školní výuky. Tím, že 
náročnost lekcí postupně narůstá, se 
může dítě adaptovat na zátěž a odpadá 
tak počáteční frustrace z nezdarů. Díky 
rodičovskému doprovodu se děti cítí ve 
škole jistěji a v září pak odpadá úzkost 
z neznámého prostředí.

Děti se na skupinkách pod vedením 
paní učitelky učí rozvíjet zrakové a slu‑
chové rozlišování, prostorovou orien‑
taci, připravují ruku na psaní, trénují 
paměť a předmatematické dovednosti. 
Vše se snažíme vést hravou formou, aby 
to děti hlavně bavilo.

Vidíme hlavní výhodu našich setkává-
ní – dítě pracuje společně se skupinou dal-
ších dětí a může si tak vyzkoušet, jak obstojí 
ve srovnání s ostatními a pomalu si také 
zvyká na školní prostředí. Další výhodou 
jsou proškolení rodiče, kteří budou tréno-
vat s dítětem stejným způsobem jako paní 
učitelky, takže děti se v učení lépe orientují 
a mohou dosahovat lepších výsledků.

Naší snahou je, aby se dětem ve škole 
líbilo a aby všechny zúčastněné setkávání 
hlavně pozitivně obohatilo!

Karneval ve třídách a kouzelnické 
vystoupení

Během února probíhaly ve třídách 
mateřské školy karnevaly plné her, sou-
těží a tancování. Vyráběli jsme obličejové 
masky, dováděli s nafouknutými balónky, 
děti přišly v krásných kostýmech. Součás-
tí byla i karnevalová hostina s různými 
dobrotami, za které rodičům děkujeme.

Po několika letech jsme opět přiví-
tali kouzelnické Duo Waldini, kdy děti 
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měly možnost shlédnout nejrůznější triky 
a kouzla. Zapojovaly se do různých kouzel-
nických čísel a všichni jsme žasli nad tím, 
jak se z papírové holubičky stala rázem 
živá. Prolétla se nám po třídě a po před-
stavení se od dětí nechala trpělivě hladit. 

Flétna

Od druhého pololetí mají děti v po-
sledním roce předškolního vzdělávání 
možnost navštěvovat kroužek flétničky. 
Kroužek vede školní asistentka Micha-
ela Káčerková a probíhá v rámci výuky 
v dopoledních hodinách.

Čtení se školáky

Za dětmi do MŠ přišly děti ze 4. a 5. 
ročníku ZŠ Holubice. Starší kamarádi jim 
přečetli různé pohádky, které si nachysta-
li a děti z mateřské školy jim k příběhům 
nakreslily obrázky. Děti tak měly možnost 
strávit čas se staršími kamarády. Společné 
dopoledne se moc vydařilo. Budeme se tě-
šit na další návštěvu.

Cannisterapie v MŠ

Již podruhé k nám do mateřské ško-
ly zavítali čtyřnozí kamarádi – Benny 
a Aurelius. Tentokrát se děti dozvěděly, 
jak o pejsky řádně pečovat, co je dobré 
pořídit na úpravu pejska a v neposlední 
řadě, že musíme po pejskovi uklízet hro-
mádky. Pejsci za odměnu dostali od dětí 
pamlsky a vzájemně si předali spoustu 
pusinek. Těšíme se na další setkání a dě-
kujeme paní Čejkové za úžasný přístup 
ke své práci.

Čtení v BeruškáchČtení v Beruškách

Koťátka karnevalKoťátka karneval
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Vážení občané,
naše škola prožívá aktivně každý den. 

Snažíme se školu posouvat kupředu, mo-
dernizovat její vybavení, pracovat s dětmi 
novými metodami. Od začátku tohoto roku 
pracuje nově na naší škole speciální pedagož-
ka. Paní učitelka pracuje na částečný úvazek, 
k dispozici je dětem i rodičům každý pátek.

V následujících měsících připravu-
jeme několik akcí pro děti i rodiče. Je 
to např. přednáška pro rodiče na téma 
Školní zralost, pro žáky Noc s Anderse-
nem. A všechny občany Holubic zveme 
12. dubna na Den otevřených dveří.

Pracujeme na nových webových strán-
kách, nahradily nám ty původní. Stále na 
nich pracujeme, proto Vás prosíme o shovíva-
vost, tato práce nám zabírá hodně času. Nově 
nás najdete na adrese www.zsholubice.cz.

Nejočekávanější událostí jsou zápisy do 
mateřské a základní školy. Situace je velmi 

napjatá, cítíme to všichni, ale snažíme se 
situaci ve spolupráci se zřizovatelem řešit. 
Nejprve nás čeká informativní schůzka pro 
rodiče budoucích prvňáčků, kde si vyjasní-
me situaci ohledně kapacity školy a samot-
ného rozvoje školství v obci, poté samotný 
zápis 17. dubna a následně rozhodnutí o při-
jetí. V úterý 9. května pak následuje zápis do 
mateřské školy. Očekáváme velký zájem ze 
strany rodičů. U obou zápisů budeme postu-
povat podle daných kritérií, která budou pro 
mnohé nepříjemná, ale v této situaci jsou 
nezbytná. Všem rodičům poskytneme kdy-
koliv všechny dostupné informace a zodpo-
víme všechny dotazy.

Děkujeme všem, kteří naši školu podpo-
rují, ať již zajištěním materiálu do výuky, 
novými knihami do školní knihovny nebo 
jen pochvalou, kterou si všichni naši za-
městnanci zaslouží.

Mgr. Jana Ševčíková, ředitelka školy

ZE SPORTU

Tělovýchovná jednota Holubice – oddíl volejbalu

Juniorští volejbalisté s trenérem Arnoštem ŠmerdouJuniorští volejbalisté s trenérem Arnoštem Šmerdou
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Naši volejbaloví junioři mají za sebou poprvé 1. ligu a můžeme říci, že úspěšně. Cesto-
vání na venkovní zápasy bylo sice náročné, ale kluci hráli s chutí a podávali bojovné vý-
kony po celou sezonu. Ukázali, že i v tak vysoké soutěži mohou být týmům z druhé 
poloviny tabulky vyrovnanými soupeři. Předpokládáme, že příští sezonu juniory opět do 
1. ligy přihlásíme.

1. liga juniorů
Tab.  Tým Zápasů V3 V2 P1 P0 Bodů

1 VK SPORT Rychnov nad Kněžnou 24 18 3 1 2 61
2 VSK Český Krumlov 24 13 5 1 5 50
3 VK České Budějovice B 24 7 6 4 6 36
4 VS Drásov 22 6 5 3 8 31
5 Slavoj Polná 22 8 1 4 9 30
7 TJ Holubice 24 3 2 5 14 18
6 SK Prosek B 24 4 1 5 12 17

Žáci se v tabulce posouvají stále výš, a tak se utkávají s výkonnostně lepšími soupeři. 
Muži bojují o první příčku s týmem z Morávky. V tabulkách se můžete podívat, jak si 
naše týmy vedou:

Žáci
Tým Celkem 1. kolo 2. kolo 3. kolo 4. kolo 5. kolo 6. kolo

1 Rousínov A 140,5 23 23 23 23,5 24 24
2 Rousínov B 130 22 22 21 20 22 23
3 Křenovice H 126 20 19 20 22 23 22
4 Šlapanice H 123,5 15 20 24 23,5 21 20
5 Bučovice A 118 21 21 22 21 17 16
6 Vyškov A 113 19 18 19 19 19 19
7 Křenovice D 104 17 16 18 18 18 17
8 Hrušky 100 18 17 17 14 16 18
9 Holubice 95 11 12 15 16 20 21
10 Vyškov B 88 16 14 16 17 13 12
11 Slavkov A 78 12 10 12 15 14 15
12 Pozořice A 77 13 15 14 13 11 11
13 Sport Bučovice 68 14 13 13 11 9 8
14 Šlapanice D 64 10 11 9 8 12 14
15 Vyškov H 59 9 9 11 10 10 10
16 Vyškov C 58 0 8 10 12 15 13
17 Vyškov D 48 8 6 8 9 8 9
18 Rousínov D 38 7 7 7 6 6 5
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Tým Celkem 1. kolo 2. kolo 3. kolo 4. kolo 5. kolo 6. kolo
19 Rousínov C 30 3 3 4 7 7 6
20 Slavkov B 26 0 4 6 5 4 7
21 Vyškov E 23 6 5 5 2 3 2
22 Pozořice B 18 4 1 1 4 5 3
23 Bučovice B 17 5 2 3 1 2 4
24 Rousínov E 7 0 0 2 3 1 1

Muži
2. liga mužů

Tabulka  Zápasů V3 V2 P1 P0 Bodů
1 TJ Holubice 30 23 2 2 3 75
2 TJ LIGNUM ‑ Morávka 30 20 7 0 3 74
3 TJ Sokol Šlapanice 30 19 2 3 6 64
4 Vlci Nový Jičín 30 13 3 7 7 52
5 TJ Sokol Brno ‑ jih 30 12 4 2 12 46
6 SKP Kometa Brno 30 12 2 6 10 46
7 SK Kojetín 2016 30 8 6 4 12 40
8 VSK Staré Město 30 6 4 4 16 30
9 VK Napajedla 30 3 2 1 24 14
10 TJ Sokol Palkovice 30 2 0 3 25 9

Hřiště
Kromě sportovních akcí se v letošním roce zaměří TJ Holubice na ošetření zeleně 

a jejího rozšíření v areálu antukových hřišť. Z důvodu zajištění zdraví stromů i bezpeč-
nosti v areálu proběhlo zdravotní zhodnocení stavu stromů arboristou s následným 
odborným řezem.

Za TJ Holubice, oddíl volejbalu, Petr Marcoň

Tělovýchovná jednota Holubice – oddíl nohejbalu 

Holubáckééé nohec, začínáme!
Hola, hola, nohejbal vás volá, vezměte si kalendář a tučně si zapište následující 

termíny našich DOMÁCÍCH ZÁPASŮ:
7. dubna 2023  Holubice – Koberovská Sportovní ZS. 
16. dubna 2023  Holubice – Zbečník
30. dubna 2023  Holubice – Znojmo
7. května 2023  Holubice – Postřelmov
28. května 2023  Holubice – Přerov
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Budeme se na vás těšit v našem krásném venkovním sportovním areálu, kde pro 
vás bude nachystáno na každém zápase občerstvení a skvělá hra zvaná nohejbal.

Sestava mužstva – Lukáš Sušil, František Dlabka, Petr Bubniak, Radek Pelikán, Lukáš 
Malec, Marian Příhoda, Zdeněk Nevrlý, Radek Nykl, Josef Hicl, Josef Feichtinger, Radek 
Šišma, Lukáš Havránek, Roman Dlabka a hrající trenér Richard Laták.

Za TJ Holubice, oddíl nohejbalu, Roman Dlabka

Volba o největšího sportovního sympaťáka Jihomoravského kraje za rok 2022, 
gratulujeme Romanu Dlabkovi ke druhému místu!

Mnoho z vás podpořilo svými hlasy 
holubického sportovce, člena Nohejbalo-
vého klubu R.U.M. (Rychlé útočné muž-
stvo), trenéra Romana Dlabku v anketě 
O největšího sportovního sympaťáka Ji-
homoravského kraje za rok 2022. Anketu 
dlouho vedl, až tři dny před ukončením 
hlasování ho předběhl extraligový hoke-
jista Komety Brno a také reprezentant 
Jakub Flek, který získal 50 % hlasů.

Tato anketa nebyla jen o sportovních 
výsledcích, podstatné je také chování a vy-
stupování všech sedmi kandidátů, kteří 
vzešli z hlasování v jednotlivých okresních 
kolech soutěže, jejich příkladný přístup ke 
sportu, médiím i fanouškům, smysl pro 
fair play a pro humor. Samozřejmě rozho-
dují i sympatie, které vzbuzují u fanoušků.

Romana podpořilo celkem 32 % hlasují-
cích, zbylých pět známých sportovců tak 
nechal daleko za sebou!!! Jak jsme se mohli 
dočíst v Brněnském deníku: „Po čtyřleté 
pauze se „Rumíci“ v loňském roce vrátili do 

druhé ligy. Několik zápasů si v ní zahrál i klu‑
bový šéf a dlouholetý vedoucí mužstva Roman 
Dlabka. A vůbec to nebyly jen symbolické starty. 
Přestože letos oslaví abrahámoviny, je stále ak‑
tivním hráčem B mužstva. Nicméně nyní má na 
starosti především organizaci klubu, v jehož 
v čele stojí už několik let. Velmi nenápadně pra‑
covitý, a naopak mimořádně viditelně skromný 
sportovec a funkcionář se snaží vychovávat pro 
tento v Holubicích velmi tradiční sport své násle‑
dovníky. Stará se nejen o tři týmy dospělých, ale 
trénuje i žáky. K nohejbalu vede i své dva syny.“

Zdroj:https://brnensky.denik.cz/ostatni_region/zvolte ‑nejvetsiho ‑sportovniho ‑sympataka ‑jihomoravskeho ‑kraje ‑za ‑rok‑2022‑2023031.html.

Ilona Marinčová, kronikářka

Tělovýchovná jednota Holubice – oddíl florbalu

V rychlosti zabrousíme ještě na ko-
nec roku 2022, kdy vyjeli florbalisti do 
Brna i do Slavkova na vánoční turnaje. 
Na pozvánku od brněnského týmu se 
dospělí florbalisti zúčastnili vánočního 

turnaje s názvem „Průser cup 2022“ kde 
výtěžek ze startovného byl použit na 
Nadační fond Naděje pro Erička. Mlad-
ší žáci včetně naší trenérky Páji (Pavlíny 
Koukalové) vyrazili na vánoční turnaj 

Roman DlabkaRoman Dlabka
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do Slavkova, kde se mládež probojovala 
až na samý vrchol.

Oba turnaje se odehrály ve vysokém 
tempu s týmy, se kterými se normálně 
v sezoně nepotkáme a o to byly tyto zápa-
sy zajímavější.

V roce 2023 pokračujeme v lize elévů 
i přípravky. V obou týmech jde vidět po-
stupné zlepšení. Elévy musíme pochvá-
lit za zlepšující se obranu a tím snížení 
množství obdržených gólů, ale i za akti-
vitu v útoku, která způsobuje zvýšený po-
čet vstřelených branek do soupeřovy sítě. 
Přípravka se nám mění před očima, když 
si vzpomeneme na první zápas sezony, 
kdy běhali všichni za míčkem, v dnešních 
zápasech už tohle není, děti si začínají 

více hlídat soupeře, o míček se nenechají 
připravit tak rychle jako dříve, zlepšila se 
jim střela, ale hlavně máme v týmu dva 
šikovné kluky, kteří se nebojí jít jak do 
brány, tak se chopit florbalky v poli a na 
obou postech jim to jde. V obou dětských 
týmech nás čekají poslední dva turnaje, 
tak jim nezapomeňte držet palce a dojít se 
na zápas podívat.

Dále si dovolujeme nabídnout volné 
místo asistenta trenéra k dětem. V přípa-
dě dotazů volejte: 739 603 836.

Chtěli bychom poděkovat všem rodi-
čům, kteří dětem jezdí fandit a podporují 
je v zápasech.

za TJ Holubice, oddíl florbalu  
Alexanda Vojáčková

Vánoční turnaj – Průser cupVánoční turnaj – Průser cup
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Sportovní úspěch paní Evy Cupalové

V sobotu 4. března se paní Eva Cupalová 
stala na halovém Mistrovství ČR v Jablon-
ci nad Nisou mistryní České republiky ve 
své věkové kategorii v běhu na trati dlouhé 
3 km.

K velkému sportovnímu úspěchu, kdy 
zvítězila nad mnohem mladšími závod-
nicemi, jí co nejsrdečněji blahopřejeme. 
Je neuvěřitelné, jak se ve svém věku stále 
udržuje v takové výborné kondici, loni 
v prosinci totiž paní Eva Cupalová osla-
vila už 75. narozeniny.

Můžete jí držet palce na další vrcholné 
akci tohoto roku, kde bude závodit – na 
Mistrovství světa veteránů v atletice, kte-
ré se koná 25. a 26. března v polské Toruni. 
Zde poběží na tříkilometrové trati v hale 
a také venkovní cross na 6 km v konku-
renci závodníků z 27 států. Ilona Marinčová, místostarostka

Vánoční turnaj ml. žáků ve SlavkověVánoční turnaj ml. žáků ve Slavkově

Paní Eva Cupalová na fotce druhá zpravaPaní Eva Cupalová na fotce druhá zprava
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Tělovýchovná jednota Holubice  
– oddíl fotbalu

Fotbalové oddíly se v zimních měsících při-
pravují na jarní část sezony. Děti se účastnily 
několika turnajů ve Vyškově. V neděli 
26. února byl uspořádán první zimní turnaj 
mladší přípravky ve sportovní hale v Holubi-
cích. Změřit své síly přijely týmy z Heršpic, 
Křenovic, Komořan a z Vážan nad Litavou. 
Diváci mohli vidět pěkné bojovné výkony 
a celkem 64 vsítěných branek. Každý tým byl 
oceněn pohárem a každý hráč získal medaili.

S příchodem jara bude oddíl fotbalu trénovat 
na venkovním travnatém hřišti a v pátek 
14. dubna odehraje mladší přípravka své prv-
ní jarní soutěžní utkání. Snad se na počátku 
sezony budeme moci pyšnit stejným počtem 
dětí jako tomu bylo na posledním zápase 
podzimní části sezony ve Slavkově.
Od dubna budou naše fotbalové oddíly tré-
novat ve středu a v pátek od 17:00 na trávě 
u čističky. Průběžně příjímáme nové hráče 
z řad dětí. Velmi by nám pomohlo, kdyby se 
přidali také noví trenéři.

Za TJ Holubice, oddíl fotbalu, Petr Marcoň 

Fotbalová přípravkaFotbalová přípravka

Fotbalová přípravka v naší haleFotbalová přípravka v naší hale
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Předsilvestrovský sportovní den

Ve čtvrtek 29. prosince připravila kulturní ko-
mise Sportovní den pro děti, které měly mož-
nost aktivně strávit celé odpoledne v naší 
hale, zasportovat si, zasoutěžit a protáhnout 
tělíčka ztuhlá po vánočním pohádkovém tele-
vizním maratonu. Nezapomněli jsme ani na 
ty nejmenší, kteří byli v tělocvičně poprvé, 
mohli si vyzkoušet vše, co je zaujalo – sklu-
zavku či trampolínu.
Děti skákaly přes bednu, soutěžily v obrat-
nosti a vytrvalosti, všichni jsme si zahráli vy-
bíjenou a přetahovali jsme se na laně. Jak děti, 
tak i samotní rodiče, měli možnost prožít fajn 
sportovní odpoledne plné her a pohybu. 

za kulturní komisi Petra Šujanová  
a Ilona Marinčová

„Hrajeme si celý rok“ vyhodnocení

Velká hra „Hrajeme si celý rok“ je za 
námi! Po celý loňský rok jste mohli kaž-
dý měsíc plnit úkoly, umístěné v růz-
ných částech obce nebo vyrábět všechno 
možné ve tvořivé části hry. Vítězové jed-
notlivých kol jak v soutěžní, tak ve tvoři-
vé části byli odměněni a na nás počátkem 
ledna čekal poslední krok, vylosovat 
hlavního výherce z celkem padesáti hrá-
čů, kteří splnili podmínku zúčastnit se 
všech deseti kol a poslat správně vyplně-
né formuláře. Fortuna, bohyně štěstěny, 
učinila šťastným Dominika Kovalovské-
ho, který vyhrál wellness lázeňský pobyt 
v luhačovickém hotelu VEGA v hodnotě 
6 000 Kč. Dominikovi gratulujeme a pře-
jeme mu, spolu s jeho rodiči, krásný od-
počinkový víkend.

za kulturní komisi Ilona Marinčová 
a Petra Šujanová

Pozvánka na Setkání seniorů 2023

Stejně jako jiné předchozí roky je pláno-
váno pod záštitou sociálně – zdravotní 
komise společné Setkání seniorů v nedě-
li 23. dubna ve 14 hodin. V loňském roce 
měla tato akce velký úspěch díky vystou-
pení lidového vypravěče pana Franty 
Uhra. Letos se nám velmi těžko hledala 
adekvátní náhrada, ale podařilo se. Po sa-
motném zahájení vystoupí pan Josef 
Bouda, který výborně imituje zpěv Karla 
Gotta. Nebude chybět bohatá tombola, 
občerstvení a po zbytek odpoledne nás 
opět potěší hudba a zpěv Sivické kapely. 
Věříme, že vás seniorů přijde co nejvíce. 
Budeme se těšit.

Markéta Chromá, předsedkyně sociálně – 
zdravotní komise

Jarní aktivity holubických zahrádkářů

V sobotu 18. února jsme se opět vydali 
bruslit na zimní stadion do Vyškova. Víc 
jak sto spoluobčanů zaplnilo ledovou 
plochu, i tak jsme si krásně zabruslili, 
měli jsme led jen pro sebe! Holubičtí za-
hrádkáři a komise pro školství, mládež 
a sport stadion pronajali na celých deva-
desát minut, takže pro všechny přítomné 

OSTATNÍ AKCE, INFORMACE A POZVÁNKY

Josef Bouda s Karlem GottemJosef Bouda s Karlem Gottem
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byla tato akce zdarma. Pochvalná slova 
spokojených „Holubáků“ nás utvrdila, že 
jsme ve Vyškově rozhodně nebyli napo-
sledy: „Jsme rádi, že jsme přijeli, zatím jsme 
ani jednou nevynechali a krásně jsme si za‑
brusili, my i děti.“ Díky plastovým bran-
kám šlo bruslení pěkně i malým dětem 
a začátečníkům, viděli jsme i povedené 
krasobruslařské variace.
Ve čtvrtek 30. března uspořádáme pro 
všechny zájemce ukázku jarního řezu ovoc-
ných stromů, tentokrát v Curdíku u rodiny 
Hochmanovy. Rady, jak stříhat a jak se sta-
rat o mladé i starší ovocné stromky nám 
tradičně předá pan Antonín Florián, který 
zodpoví také všechny dotazy. Bonusem 
bude ukázka stříhání vinné révy. Hned ná-
sledující den, v pátek 31. března, máme pro 
naše členy připravený kurz „Vypichovaná 

velikonoční výzdoba na stůl,“ který povede 
paní Jana Zetíková.
Letošní turistický rok zahájíme jedno-
denním zájezdem do termálních lázní 
Veľký Meder v sobotu 13. května, v létě 
se zajedeme podívat na nějaký pěkný mo-
ravský zámek či hrad, vše se včas dozvíte.

Ilona Marinčová, předsedkyně ZO ČZS

Bruslení se zahrádkáři ve VyškověBruslení se zahrádkáři ve Vyškově

Redakce zpravodaje  Redakce zpravodaje  
a vedení Obce Holubice Vám přejí  a vedení Obce Holubice Vám přejí  

příjemné a klidné prožití  příjemné a klidné prožití  
velikonočních svátků.velikonočních svátků.
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MAS SLAVKOVSKÉ BOJIŠTĚ V DUBNU VYHLÁSÍ DALŠÍ VÝZVU  
PRO KULTURNÍ A SPOLKOVÁ ZAŘÍZENÍ V ÚZEMÍ A ZAHÁJÍ DALŠÍ 

KURZ PODNIKNI TO! PRO ZAČÍNAJÍCÍ PODNIKATELE

Od 4. dubna 2023 se pro obce a spolky na území MAS Slavkovské bojiště otevírá další 
možnost podat žádost o dotaci na rekonstrukci obecních domů, kluboven, sokoloven 
nebo orloven včetně obecních knihoven nebo na vybavení zázemí. Žádat mohou spol-
ky, obce, svazky obcí, příspěvkové organizace obcí, církevní organizace nebo nadace.
V loňském roce byl například podpořen nákup chladicího zařízení pro zvěř, zateplení 
stropu fary, nákup tiskárny do mateřského centra nebo nové kroje a hasičské uniformy. 
Pořizované vybavení musí být v souladu s činností spolku. Příjem žádostí bude probí-
hat od dubna do konce května 2023. Maximální výše dotace bude 100 tis. Kč. Výše 
dotace je 80 %.

MAS Slavkovské bojiště za finanční podpory Jihomoravského kraje ve spolupráci 
s projektem Podnikni to! otevírá 4. dubna 2023 ve Slavkově u Brna další bezplatný 
kurz pro občany města a okolních obcí. Na kurzu se prakticky naučí, jak najít podni-
katelskou příležitost a krok po kroku ji přetavit v úspěšné a výdělečné podnikání. Na 
své si přijdou jak začínající podnikatelé, tak ti, kteří už podnikají a chtějí své projekty 
zkvalitnit a posunout dopředu.

Kancelář MAS Slavkovské bojiště pokračuje v administraci programu Nová zelená 
úsporám LIGHT, který je určený pro seniory a nízkopříjmové domácnosti. Pracovníci 
kanceláře vystavují odborné posudky, ale také pomáhají se založením národní identity 
občana, registrací na portálu SFŽP a s podáním žádosti. To vše ZDARMA.
V současné chvíli je již 100 podaných žádostí.
Všechny informace jsou k dispozici na www.slavkovskebojiste.cz
Hana Tomanová, manažerka MAS Slavkovské bojiště

MAS Slavkovské bojiště, z.s.
Hrušky 166
683 52 Hrušky u Slavkova
Tel: 604 318 732
tomanova@slavkovskebojiste.cz
www.slavkovskebojiste.cz
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Redakční uzávěrka pro příspěvky příštího čísla Holubického zpravodaje bude v úterý 11. června 2023.  
Články, oznámení nebo podněty zasílejte prosím na mailovou adresu redakce.holubice@seznam.cz.  

Za původnost a věcnou správnost uvedených příspěvků odpovídají autoři. Redakce pouze zodpovídá 
za jazykovou úpravu. Redakční rada: Ilona Marinčová, Vladimíra Franková, Magdalena Hochmanová,  

Hana Moualla, Petra Šujanová a Dalibor Koukal.
Veškeré informace a aktuality z obecního úřadu, Holubický zpravodaj v elektronické podobě 
i všechny fotografie z akcí, pořádaných v obci, můžete najít na webových stránkách Holubic: 

www.holubiceou.cz.

 30. března Kurz řezu ovocných stromů (zahrádkáři)

 31. března Kurz velikonoční vazby pro členy ZO ČZS (zahrádkáři)

 12. dubna Den otevřených dveří (ZŠ a MŠ Holubice)

 15. dubna  Taneční kurz (kulturní komise a komise pro školství,  
mládež  a sport)

 23. dubna Setkání seniorů (sociálně‑zdravotní komise) 

 30. dubna  Pálení čarodějnic na hřišti (TJ Holubice)

 13. května Den matek a školní ples pro „páťáky“ (ZŠ a MŠ Holubice)

 13. května  Zájezd do termálních lázní Veľký Meder (zahrádkáři) 

 20. května  Přistavení kontejneru na velkoobjemový odpad, elektroodpad  
a nebezpečný odpad (OÚ)

 27. května Kola pro Afriku, sběr starších funkčních kol (kulturní komise)

 10. června Dětský maškarní den na střelnici (kulturní komise) 

 18. června  Vítání občánků (kulturní komise)

 24. červen Holubácká sedmička, míčový sedmiboj na hřišti (TJ Holubice)

 8. července Babské hody (holubické stárky)

 10. – 14. července Příměstský gymnastický tábor (pan Hrazdil)

 15. července Holubácké Lenoch (TJ Holubice)

PŘEHLED CHYSTANÝCH AKCÍ
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VALENTÝNSKÉ ODPOLEDNE, 
ZDOBENÍ DORTÍKŮ

VALENTÝNSKÉ ODPOLEDNE

VALENTÝNSKÉ ODPOLEDNE, 
DÍLNIČKY

TŘÍKRÁLOVÁ SBÍRKA

TŘI KRÁLOVÉ V ULICI 
PODNÁDRAŽÍ

VÍTÁNÍ OBČÁNKŮ



HOLUBICKÝ HOLUBICKÝ 
zpravodajzpravodaj

ročník 29  •  číslo 1  •  leden-březen 2023

HOLUBICKÝ ZPRAVODAJ - LEDEN-BŘEZEN 2023.  
Periodický tisk územního správního celku, vydává Obec Holubice. 
Grafika a tisk: PROTIS, spol. s r. o., Podolí 115,  664 03.     
Počet výtisků 750 ks, vydáno dne 27. 3. 2023. Zdarma pro občany obce Holubice.    

HOLUBICE, POHLED NA OBEC OD ULICE PODNÁDRAŽÍ


